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Iz Jernejeve malhe 
Ob številnih čestitkah in dobrih željah, ki smo jih bili deležni ob novem 

letu, smo bili prepričani, da bo vse boljše. Vendar življenje teče naprej, z 
vsemi težavami, na las podobno kot v minulem letu. Smo pač ljudje. Vedno 
želimo naprej, k novim ciljem. Srečnejši so tisti, ki jim že uresničitev majh
nih želja pomeni zadovoljstvo. 

Nezudovojstva ne more rešiti občinski proračun, ki je razpet med velikimi 
potrebami, varčnostjo, preudarnostjo in človeškimi slabostmi. Sicer pa 
lahko vsi spremljamo, kako tudi v vrhu države ne teče vse tako, kot bi si 
želeli. 

Občinski proračun je v minimalnem obsegu določen za standardni zago
tovljeni program, ki omogoča reševanje najnujnejših problemov, od indi
vidualnih do kolektivnih, od komunalnih do gospodarskih. Poskrbeti želimo 
tako za ceste, vodovod, kanalizacijo, telefonijo in njihovo vzdrževanje kot 
tudi za izobraževanje, otroško varstvo, zdravstvo, socialno skrbstvo, human
itarno dejavnost, kulturo, šport in še za kaj. Skrbeti želimo tudi za izboljšan
je statusnega položaja kmetov in obrtnikov (krediti, sofinanciranje, sveto
vanje...). 

Polnjenje občinskega proračuna je posebna zgodba. Največji del zago
tavlja država z dohodnino in državno izravnavo, pomemben vir pa so tudi 
lastna sredstva, ki jih pridobimo večinoma z davki in taksami. Pripombi 
bi radi sodelovali vsi, pri polnjenju proračuna pa ni malo tistih, ki se vede
jo zelo skopo, kritično in se izmikajo, da bi prispevali svoj delež skupnosti. 
Cesarju je pač treba dati, kar je cesarjevega! 

Glavne naloge proračuna letos omejujejo že začete investicije, med kater
imi prednjačijo izgradnja šole v Višnji Gori, izgradnja prepotrehne komu 
nalile deponije, pridobitev novih prostorov za delovanje občinske uprave, 
pridobitev zemljišča in projekta za izgradnjo nove šole v Ivanini Gorici, 
priprava projektov za nov vrtec, rešitev projektnih nalog oh nadaljevanju 
gradnje avtoceste za sočasno izgradnjo infrastrukture in še številne druge. 

Ob vsem tem imajo posamezne krajevne skupnosti še veliko 
nedokončanih nalog, ki morajo bili prioritetnega značaja. Mednje sodijo 
kanalizacija v Šentvidu (projekt in začetek gradnje), na Viru (pridobitev 
projektne dokumentacije), nadaljevanje gradnje Skrjanče - Mleščevo. 
dokončanje vodovoda Debeli hrib (skupaj z občino Litija), vodovod Rdeči 
Kal - Sad, visoka cona Stična in drugo. Mnogo cest je že bilo modern
iziranih, nekatere še čakajo, druge zahtevajo večje vzdrževalne posege, 
boljše čase bodo doživeli tudi nekateri kulturni domovi, na novo pa bodo 
zgradili kar nekaj mrliških vežic. 

Vse to je samo nekaj utrinkov z dolgega spiska potreb občanov, ki naj bi 
jih pokrival tudi občinski proračun. Glede na sredstva in na obsežnost nalog 
bo marsikdo razočaran, začete naloge se bodo prenašide še v druge pro
grame, marsikdo bo pa z iskrico upanja dosegel svoj cilj in mir. 

S ščepcem soli se stvari dobro začinijo. Našim komunalcem letos ostaja 
kar precej te žlahtne snovi, nam pa lažja pot k domu in od doma... 

Lepo \ <is pozdravlja 
župan Jernej. 

Številni kruta ni Krke, več kot 40 jih je prišlo, s traktorji, krampi in lopatami, in 
uredili so zemljišče ob obnovljeni cesti oziroma pločnikih. -Več na strani 7! 

JOSIP JURČIČ je, med 
drugimi, zapisal tudi te 
besede, ki so bile objavljene 
v časopisu Slovenski narod 
14. septembra 1872, na 
predvečer odkritja spo
minske plošče Francetu 
Prešernu v Vrbi: 

P R E Š E R E N 

Jutri bode slovenski narod od vseh krajev, kjer se naš 
mili jezik govori, praznoval praznik enega največjih svojih 
budnikov, Franca Prešerna. Čas je. Vredno je, da prizna 
Slovenstvo moža, čigar gcnius je naš narod vzdignil iz po-
trtja in samoobupavanja, kateri je nam lice osvetil pred 
nami samimi seboj, in čigar slava bode od dneva do dneva 
rasla in slavo našega naroda množi la . 

Podelili so letošnja 
Jurčičeva priznanja 

0 tem bomo poročali 
v naslednji številki. 

Davkarija že 
spet trka na 

naše denarnice. 

Na 4. strani objavljamo poziv 
Ministrstva za finance, da se 
pripravimo na napoved dohodnine. 
To bomo morali oddati že do konca 
prihodnjega meseca. 
Preberite, mogoče pa jo vam ne bo 
treba ... 

Zakaj je vraćanje vaškega 
premoženja ostalu na 

mrtvi točki 
Poročilo Ruže Tekavec, 

vodje oddelka za 
denacionalizacijo v 

Grosupljem. 

Pohod po meji naše občine 
stran 15 

računalniški inženiring d.o.o. 
Cesta II. g. odredov 17, Iv. Gorica 
tel. : 769-040, fax : 769-045 
GSM : 041 /612-923, 661-972 

L a M a S 
RAČUNALNIKI: Pentium 150-300 Mhz 
TISKALNIKI: InkJet, laserski, matrični 
MULTIMEDIA: CD-KOMi, zvočne kartice, zvočniki 
PROGRAMSKA OPREMA: Komercialna, uporabna 
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SREČANJE ZBIRALK IN ZBIRALCEV 
Kvaliteta mleka na evropski ravni 

Gospa Albina Nadrah je bila zelo vesela obeh priznanj, za najboljšo zbiralnico in tudi 
za najdaljši staž pri zbiranju mleka. 

V novoletni številki Klasja smo 
vam obljubili, da bomo predstavili 
še nekaj zanimivosti s tradicional
nega srečanja zbiralk in zbiralcev 
stiske zadruge. Srečanja se je poleg 
40 zbiralcev udeležilo tudi vodstvo 
Ljubljanskih mlekarn, in sicer Uroš 
Strniša, namestnik direktorja 
mlekarske proizvodnje v L M , vodja 
odkupa Andrej Kos in vodja obrata 
Stična Slavko Podržaj. Mleko je še 
vedno neke vrste sociala na naših 
kmetijah, zato je pomembna kvalite
ta. 

Ravno zbiralci mleka imajo velike 
zasluge, da je kvaliteta mleka na 
našem področju vedno boljša. V stis
ki zadrugi je bilo v letu 1997 
povprečno mesečno obračunanega 
55 % mleka v ekstra razredu, v 
prvem 22,2 %, v drugem 19 % in v 
tretjem 3,8 %. Ne smemo reči, da je 
to slabo, vendar želimo rezultat še 
izboljšati in povečati procent mleka 
v ekstra in prvem razredu. Prav tako 
so rezerve še pri beljakovinah. 
Povprečje za leto 1997 znaša 3,2. 
Velik napredek je, da znaša povreč-
na tolšča za lansko leto 4,02. 

Doseganje še boljše kvalitete je 
bilo vodilo, da smo se pred štirimi 
leti odločili za tekmovanje med zbi
ralnicami. 

Komisija v sestavi: Marjan Čakš, 
tehnolog iz L M , Mojca Travnik, KZ 
Stična, Slavko Podržaj, obrat L M 
Stična, Anton Čebular, Dob - pred
stavnik kmetov - in Darka Zupanc-
Puš iz Kmetijske svetovalne službe, 
je po celoletnem spremljanju izbrala 
tri zbiralnice in družinsko kmetijo, ki 
so dosegle največ točk. Poleg ure
jenosti, čistoče in reda v zbiralnici se 
je upoštevala še količina oddanega 
mleka, povprečna tolšča, povprečne 
beljakovine, suha snov, skupno 
število mikroorganizmov in število 
proizvajalcev na posamezni zbiralni-

Kot smo že objavili, je prvo mesto 
dosegla zbiralnica Muljava, z vestno 
in natančno zbiralko Albino Nadrah, 
kije mleko zbirala polnih 47 let in je 
z novim letom zaključila z zbiranjem. 
Gospa Albina, ki vstopa v 83. pom
lad, bo pogrešala svoje mlekarje. 
Vesela je bila obeh priznanj, za 
najboljšo zbiralnico in za najdaljši 
staž pri zbiranju mleka v naši zadru
gi-

Drugo mesto je osvojila zbiralnica 
Leskovec in Rudi Dremelj in tretje 
mesto Temenica z Marijo Piskule. 

Priznanje za najboljšo družinsko 
kmetijo pa je prejel Tomaž Bregar z 
Bojanjega Vrha, ki lepo napreduje v 
mlečni proizvodnji. 

Tako kot gospa Albina z Muljave 
je posebno priznanje za dolgoletno 
zbiranje v naši zadrugi prejela tudi 
Ana Mandclj in Velikih Češnjic. 
Mleko zbira vse od leta 1950 dalje. 

Vsem zbiralkam in zbiralcem 
mleka se zahvaljujemo za zahtevno 
in predano delo in želimo, da bi se še 
naprej skupaj z vsemi proizvajalci 
borili za čimboljšo kvaliteto mleka 
tudi v letošnjem letu. 

M - K Z Stična 
Milena Vrhovec, ing. agr. 

Tomaž Bregar prejema priznanje za najboljšo družinsko kmetijo v letu 1997. 

Molzni stroj je najbolj obremenjen stroj na vsaki kmeti
ji, zato ga je treba redno servisirati in vzdrževati, da se 
tudi na ta način rešimo problemov, ki nastajajo pri 
proizvodnji mleka. Ali se zavedate, da so motnje v delo
vanju stroja lahko vzrok za povečano število somatskih 
celic v mleku? Slabo vzdrževanje in izrabljene sesne 
gume pa povečujejo število mikroorganizmov v mleku. 

PRIJAVE Z A SERVISIRANJE MOLZNIH STROJEV 
ZBIRAMO NA KSS NA T E L . ŠT. 778-130 ALI 777-045. 

V letošnjem letu bo kmetijska inšpekcija poostreno 
nadzorovala delovanje traktorskih škropilnic. 
Uporabljajo se lahko samo škropilnice, ki imajo nalepko 
o testiranju, da je delovanje brezhibno in v skladu z 
ekološkimi normativi. Nalepka o uspešno opravljenem 
testiranju velja tri leta. 

Z A TESTIRANJE, KI JE PREDVIDENO V M A R C U , 
ZBIRAMO PRIJAVE NA T E L . ŠT. 778-130 ALI 777-
045. 
VSE PRIJAVLJENE BOMO PISNO OBVESTILI O 
KRAJU IN D A T U M U TESTIRANJA. 

Vsako leto se na trgu pojavi veliko novih pesticidov za 
zaščito poljščin, zaradi rezistentnosti pa je vedno več 
plevelov in bolezni, ki jih je težko uničiti. 

Da bi se seznanili z najuspešnejšimi pripravki za zati
ranje plevelov, vas vabimo na predavanje z naslovom 
PRAVILNA RABA PESTICIDOV V POLJŠČINAH, v 
četrtek, 12. februarja 1998, ob 10. uri, v sejni sobi M-KZ 
Stična. (Predavateljica bo dipl. ing. Irena Bantan s 
Kmetijskega zavoda Ljubljana) 

Da se boste lažje odločili, katero sorto koruze boste 
sejali v letošnjem letu, obiščite predavanje v ponedeljek, 
23. februarja 1998, ob 10. uri, v sejni sobi M-KZ Stična, 
kjer vam bodo strokovnjaki podjetja Potrošnik iz Murske 
Sobote predstavili več vodilnih sort koruze, prav tako pa 
tudi rezultate, ki so jih te sorte dosegle v poskusih na 
različnih lokacijah. 

V četrtek, 19. februarja 1998, ob 10. uri, prav tako v 
sejni sobi M-KZ Stična, pa bo svoje novosti in izboljšave 
pri spomladanski setvi predstavila Semenarna Ljubljana 
kot pooblaščeni zastopnik firme KWS. Izvedeli boste vse 
o najnovejših hibridih koruze, o žitih in sortah 
semenskega krompirja. 

VABLJENI V ČIM VEČJEM ŠTEVILU! 

Kmetijska svetovalna služba 
Ivančna Gorica 

R E J E C M A L I H ŽIVALI 
V F E B R U A R J U 

Rejci Društva malih živali 
Ivančna Gorica se zavedamo, da je 
proti koncu februarja čas, ko vsak 
rejec premišljuje o novem rodu - o 
mladičih - še posebej rejci kuncev. 
Zato je treba, če ni že prepozno, 
skrbno pregledati plemenske živali 
in jih pripraviti za pripust. Za kunce 
je znano, da je prvi pripust, ob ideal
ni teži, najbojši pri starosti 7 do 8 
mesecev. Vsi rejci se moramo zave
dati, da nam bo samo zdrava in 
skrbno negovana žival dala zdrave 
in lepe mladiče. Člani društva 
obvezno aprila in oktobra cepimo 
kunce. Vsem rejcem priporočam, da 
preden vaša žival dobi mladiče, njen 
prostor temeljito očistite in 
razkužite. V času, ko nam priman
jkuje sveže hrane za živali, je pri
poročljivo dodajati v hrano ali vodo 
vitamine. Večkrat tedensko damo 
kuncem kakšno vejico smreke ali 
bora. Za bojši razvoj mladičev naj bi 
samice imele dovolj beljakovinsko in 
rudninsko bogate hrane. Posušeno 
rastlinje in druga domača hrana 
včasih nista dovolj, zato je treba 
dodajati tudi brikete. 

Dostikrat niti ne pomislimo, 
kakšno škodo si delamo, ko nar

avnost iz kozolca - štanta - nesemo 
živalim seno, koruzo ali drugo 
hrano. Kajti miši in vrabci so v tej 
hrani že bili, oni pa so najhujši pre-
našalci vseh bolezni. Teh pa je na 
našem območju kar veliko. 

O boleznih pa drugič. 

Vimenu članov društva malih živali 
Ivančna Gorica 

Đuro Čurčič 

"Veš, dragi prijatelj, meni pa je bil 
stari način razmnoževanja naših 
mladičev mnogo bolj všeč kot pa 
sedanji..." 

jr 
M-Kmetijska zadruga Stična vam nudi v vseh trgovinah 

s kmetijskim repromaterialom poleg ostalega blaga ugo
den predsezonski nakup umetnih gnojil in škropiv. 

Prav tako so na zalogi krmna žita (koruza in ječmen) ter 
krmni otrobi po izredno ugodnih cenah. 
Vse člane in ostale proizvajalce obveščamo, da odkupuje
mo jedilni krompir po ugodnih cenah. 

V 

Konec februarja bodo na zalogi kure nesnice 
sprejemajo poslovodje zadružnih enot. 

naročila 

¥ S E H 
te 

Mihi rm 

M-KZ Stična 

X 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE 
GROSUPLJE 
vabi k sodelovanju: 

(možnost zaposlitve za nedoločen čas) 
- sodelavca v sektorju za plan, analize, cene in 

računovodstvo. Zahtevana je visoka oziroma višja 
izobrazba ekonomske smeri in poznavanje osnov 
računalništva - okolje W I N D O W S (Word, 
Excel...) 

- vodovodnega instalaterja ali delavca sorodnih 
poklicev za delo pri vzdrževanju in prenovah 
vodovodnih sistemov. 

Prijave s kratkim življenjepisom pošljite na naslov: 
J A V N O K O M U N A L N O P O D J E T J E G R O S U 
P L J E , Cesta na Krko 7, 1290 Grosuplje. 
Podrobnejša pojasnila dobite tudi po tel.: 762-311. 

Ustanovitelj časopisa KLASJE je Občinski svet Občine Ivančna Gorica. Sedež uredništva: Ivančna Gorica, Sokolska 8, telefon 778-384, 778-385,777-697. Izdajateljski svet: Mihael Olavan-predscdnik. Jurij Gorišck, Jernej Lamprct, Gregor Ficko, 
Fani Sever. Uredniški odbor: Andrej Agnič, glavni in odgovorni urednik, Ksenija Medved in Tatjana I.ampret (kultura), Leopold Sever (zadnja stran), Maja Ficko, Marjeta Glavan (lektor), Petra Bahorič, Simon Bregar (Sport), Milena Vrhovec 
(kmetijstvo), Danijela Pirman (Uradni vestnik). Oblika: Andrej Verbič; Računalniška priprava: AMSBT Macedoni, Grosuplje; Tisk: KOCMAN Grafika d.n.o., Grosuplje. Časopis KLASJE izhaja mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. Na podlagi zakona o prometnem davku (Ur. List RS 5t. 4/92) in mnenja Urada Vlade za informiranje št. 4/3-12-690/95-23/160, daje glasilo KLASJE proizvod informativnega 
značaja iz 13, točke tarifne Številke 3 tarife prometnega davka, po kateri se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5%. 
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DRUŠTVA PODEŽELSKIH ŽENA 
Pod imenom Društvo ali včasih 

Aktiv kmečkih ter podeželskih žena 
in deklet se skriva marsikaj. 
Predvsem si posredno prizadeva za 
ustrezno mesto podeželskih žena v 
naši družbi. In kaj to pomeni ? 

Članice imajo pravico in dolžnost, 
da v sodelovanju s kmetijsko sveto
valno službo soblikujejo program 
dela, ki obsega vse od izobraževanja 
na različnih področjih - tako na 
kmetijskem, zdravstvenem, kul
turnem, splošnem - preko organi
zacij in sodelovanj na raznih razs
tavah in prireditvah, pa do sodelo
vanja v različnih interesnih 
skupinah. 

Čedalje bolj se zavedamo, da 
kmetije brez ustreznih znanj ne bodo 

mogle delovati tako, kot je potrebno. 
Zato so društva, ki jih je samo v 

ljubljanski regiji 35, ustanovljena z 
namenom, da si lahko žene in dekle
ta s kmetij v tem smislu dopolnijo 
znanja, oz. na novo odločijo za 
določeno dopolnilno dejavnost, ki bi 
bila, predvsem v današnjih težkih 
časih za kmetijstvo, tržno zanimiva 
prav zanje (npr. predelava kmeti
jskih proizvodov od mleka, mesa, do 
sadja, turistična dejavnost in druge). 

Tudi vsakoletna srečanja društev 
ležijo k temu, da bi nekateri bolj 
cenili trud in vztrajnost, s katerima 
predvsem dekleta in žene v veliki 
meri, vsem težavam navkljub, skrbijo 
za to, da imajo njihove kmetije in z 
njimi vse podeželje nekaj, čemur bi 

lahko rekli duša. 
Če poleg vsega naštetega omeni

mo še to, daje pri vsem tem pomem
bno tudi financiranje, sicer marsika
terih akcij ne bi bilo, je potrebno 
povedati, da je veliko odvisno od 
naklonjenosti občine, kjer društvo 
deluje, tako da vsaj del aktivnosti 
pokrije iz sredstev, namenjenih v ta 
namen. 

Lahko rečemo, da predvsem v 
zadnjih letih žene čedalje bolj čutijo, 
da so na kmetiji poleg mož tudi one 
tiste, ki lahko, včasih celo bolje ali 
vsak tako dobro, skrbijo za napre
dek. 

KSS - Irma Lekan 

KOMISIJA Z A M A N D A T N A VPRAŠANJA, VOLITVE, 
IMENOVANJA IN PRIZNANJA 
OBČINE IVANČNA GORICA 

V skladu s 17. členom Statuta Občine Ivančna Gorica (Uradni vestnik Občine Ivančna Gorica,št. 1/95) in 17. 
členom Odloka o priznanjih in nagradah Občine Ivančna Gorica ( Uradni veslnik Občine Ivančna Gorica, št. 8/96) 
objavljamo: 

J A V N I R A Z P I S 
za podelitev priznanj in nagrad Občine Ivančna Gorica v letu 1998 

Občina Ivančna Gorica bo ob občinskem prazniku podeljevala priznanja in nagrade za izjemne uspehe na 
posameznih področjih družbenega življenja in dela, ki prispevajo k razvoju in ugledu Občine, življenje v njej in 
njeni podobi. 

Priznanja in nagrade Občine so: 
- Zlati grb Občine, kol najvišja nagrada Občine, podeljena za življensko delo, večletne dosežke ali enkratne 

izjemne uspehe na družbenem ali gospodarskem področju, ki so izrednega pomena za razvoj in ugled Občine. 

- Nagradu Josipa Jurčiča, za izjemne enkratne dosežke in pomembnejše trajne uspehe, ki pospešujejo razvoj 
posameznih dejavnost v Občini. 

- Plaketa Antona Tomšiča, za delovna prizadevanja in uspehe, ki so pomembno prispevali h gospodarskemu, 
kulturnemu in družbenemu razvoju Občine, za posebne zasluge na področju kulturnega, športnega in druge
ga družbenega razvoja ter za večletno uspešno delo ob njihovih jubilejih. 

Priznanja in nagrade bodo podeljena ob občinskem prazniku Občine Ivančna Gorica 29. maja 1998. 

Pobudniki za podelitev nagrad in priznanj Občine so lahko organi Občine, ler posamezniki in organizacije z 
območja Občine. 

Pobuda za podelitev mora vsebovati: 
- podatke o pobudniku, 
- podatke o pravni ali fizični osebi, ki naj bi to nagrado prejela, 
- podrobno utemeljitev, zakaj naj bi bila ta oseba upravičena do nagrade. 

Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite do 30. marca 1998 na naslov: Občine Ivančna Gorica, Sokolska H, Ivančna 
Gorica - s pripisom " nagrade in priznanja". 

O podelitvi priznanj bo odločal Občinski svet Občine Ivančna Gorica na predlog Komisije za mandatna vprašan
ja, volitve, imenovanja in priznanja. 

PREDSEDNIK 
Nikolaj Erjavec I.r. 

Zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovajsko urejanje Grosuplje, dLo.o. 
Taborska 3,1290 Grosuplje 

HITRO IN POCENI VAM IZVEDEMO 

VPIS LASTNINSKE PRAVICE NA 
" D R U Ž B E N I " NEPREMIČNIN 

HA KATERI IMATE VPISANO PRAVICO UPORABE - PO ZAKONU 0 
LASTNINJENJU NEPREMIČNIN V DRUŽBENI LASTI 

oglasite se pri nas, ali nas pokličite na telefon 

0 6 1 / 7 6 2 - 2 4 6 , 0 6 1 / 7 6 3 - 0 7 8 

O N A G R A D I IN 
PRORAČUNSKEM D E N A R J U 

Z A D E L O D A J A L C E 
Ko je delodajalec podpisal učno pogodbo z vajencem oziroma njegovimi 

starši, se je obvezal, da bo izplačeval nagrado v višini najmanj 8.730 tolarjev 
mesečno. Nagrada se izplačuje v neto znesku in je zakonsko določena. To 
je 10 % povprečne bruto plače v gospodarstvu RS, in to za 1. letnik. 

Ker so vajenci letos prvič v šolskih klopeh, bomo o odstotkih za drugi let
nik pisali jeseni. Nagrada se delodajalcu šteje v strošek in se jo knjiži na 
osnovi blagajniškega izdatka ali drugega dokumenta, iz katerega je razvid
no, da je vajenec nagrado prejel. 

Vajenci bodo vse do konca aprila v šoli, v obratovalnice pa pridejo v 
začetku maja. Obrtnik mora vajenca prijaviti na Zavodu za zdravstveno 
zavarovanje s prvim dnem šole, in to tako, kot prijavlja svoje delavce. Za to 
uporabi obrazec Prijava v zavarovanje (M-l), v rubriko "podlaga za 
zavarovanje" vpiše šifro 49. Ta šifra je pomembna zato, da bo skupnost za 
pokojninsko in invalidsko zavarovanje iz državnega proračuna prejela 
prispevke za pokojninsko in invalidsko zavarovanje. Država je obvezana 
plačati te prispevke za 1. letnik vajeništva v celoti. 

Na pobudo Obrtne zbornice Slovenije je v proračunu za leto 1997 zago
tovljenega kar nekaj državnega denarja za potrebe vajeništva. Nekaj sred
stev pa bodo namenili tudi skladi za izobraževanje delavcev pri obrtnikih. 

Ta denar bo razdeljen obrtnikom - delodajalcem, ki so sklenili učne 
pogodbe. Višina zneskov bo jasna v kratkem času, nakazana pa bodo na 
žiro račun delodajalca. 

Preden bo vajenec prišel na delo v obratovalnico, si mora pridobiti 
delovno knjižico. Prevzame jo lahko na grosupeljskem zavodu za zaposlo
vanje. 

Če želite prijaviti učno mesto in vzeti vajenca v uk letošnjo jesen, o tem 
nemudoma obvestite območno obrtno zbornico Grosuplje ali službo za izo
braževanje obrtne zbornice Slovenije. 

9. februarja 1998 bo izšel razpis za vpis v srednje šole, v katerem bodo 
tudi ponujena učna mesta posameznega obrtnika. 

Predvidoma bodo lahko postali vajenci za poklice: mizar, tesar, zidar, 
mesar, avtoklepar, avtomehanik, usnjarski galanterist, izdelovalec usnjenih 
- krznenih oblačil, natakar, kuhar, cvetličar, frizer, tapetnik, klepar - krovec 
(nov poklic), finomehanik, zlatar, urar, steklar, elektrikar - energetik, elek-
trikar - elektronik (RTV mehanik), instalater za vodovod, plin in kanal
izacijo in instalater za ogrevanje, prezračevanje in klimatske naprave. 

Naslednjič bomo objavili imena šol, na katere se boste lahko vpisali za 
določen poklic. 

Pripravila: Majda Može 

FINANČNA POMOČ Z A V O D A 
Z A Z A P O S L O V A N J E BODOČIM 

O B R T N I K O M 
Če ste prijavljeni na Zavodu za zaposlovanje kot brezposelna oseba ali 

pa ste na čakanju in prejemate denarno nadomestilo, imate po šestih 
mesecih »brezposelnega« statusa nekaj finančnih ugodnosti, če se 
odločite za s.p. 

Za dodatno izobraževanje v času brezposelnosti vam zavod nudi 
povračilo stroškov v višini šestih zajamčenih plač v R Sloveniji v letu 1997, 
kar znese približno 220 tisoč tolarjev. 

Še dodatnih 220 tisoč vam zavod prispeva za vašo samozaposlitev. 

Če pa boste kot s.p. sprejeli v redno delovno razmerje nekoga, ki je tudi 
prijavljen na zavodu za zaposlovanje kot brezposelna oseba, vam kot delo
dajalcu eno leto pokrivajo vse prispevke na plačo (OD) za delavca, ki ga 
zaposlujete. 

Če vas morebiti zanima, kakšne vrste izobraževanja bi bili lahko deležni 
na račun zavoda kot nezaposlena oseba, nam to sporočite pisno ali po 
telefonu na uredništvo. Vprašali bomo za vas! 

Pripravlja: 
Jelka Božič 



STRAN 

POROČAMO S SEJE OBČINSKEGA SVETA 
3 3 . s e j a o b č i n s k e g a s v e t a 

Zadnja seja ivanškega občinskega sveta v letu 1997, že 
33. po vrsti je bila 19. decembra. Zunaj je že malce "diša
lo" po prazničnem vzdušju, vendar pa je dnevni red zahte
val intenzivnost dela. Te pa ivanškim svetnikom ne manj
ka! 

PRORAČUN ZA LETO 97 SE IZTEKA 
Ob obravnavi predloga odloka o spremembi odloka o 

proračunu občine Ivančna Gorica so svetniki sprejeli 
sklep, da se doslej uporabljena sredstva iz posameznih 
postavk dodelijo porabnikom, ki so zanje zaprosili za že 
opravljene storitve, če so bile le te upravičene ter da se 
ostala neporabljena sredstva proračuna uporabijo za 
poravnavo obveznosti pri gradnji osnovne šole v Višnji 
Gori, eventualno pa tudi za nakup zemljišč za novo 
osnovno šolo Stična oziroma da se prenesejo kot pri
hodek za gradnjo šol v letu 1998. 

KAKO DRAGO BO OTROŠKO VARSTVO? 
Po sklepu o določitvi cen programov v W Z Vrtec 

Ivančna Gorica znašajo od 1. januarja 1998 dalje cene 
programov: 

- dnevni program za otroke drugega starostnega 
obdobja 
34.500 tolarjev na otroka 

- dnevni program družinskega varstva otrok 
40.600 tolarjev 

- program priprave otrok na vstop v osnovno šolo (600 
ur /leto) 
12.800 tolarjev. 

Od 1. januarja 1998 so višja tudi nadomestila za 
uporabo prostorov (najemnina) v družinskem varstvu v 
bruto zneskih, in sicer: 

- 355 tolarjev/m2 mesečno za površine, ki so namen
jene dejavnosti vrtca 

- 118 tolarjev/m2 mesečno za površine v skupni upora
bi (lastnika in vrtca) 

- 60 tolarjev/m2 mesečno za zunanje površine, ki jih 
lastniku zagotavlja Občina Ivančna Gorica neposred
no. 

Plačila staršev so po zakonu odvisna od cene pro
gramov, kijih določi lokalna skupnost na podlagi lestvice, 
ki razvršča starše v razrede, upoštevaje dohodke na 
družinskega člana v primerjavi s povprečno plačo na 
zaposlenega v Sloveniji in premoženje družine. Sklep o 
višini cen programov v vzgojno-varstvenem zavodu Vrtec 
Ivančna Gorica in nadomestilu za uporabo prostorov je 
objavljen v Uradnem listu št. 1/98. 

SVETNIKI POTRDILI NOVO IZHODIŠČNO CENO 
ZEMLJIŠČ ZA DEPONIJO KOMUNALNIH ODPAD
KOV SPAJA DOLINA 

Direktor Javnega komunalnega podjetja Grosuplje 
Janez Skarlovnik je svetnike obvestil, da se lastniki 
zemljišč, predvidenih za novo deponijo komunalnih 
odpadkov, niso strinjali z izhodiščno ceno 8,5 D M kup
nine za m2, ki je bila potrjena na junijski seji občinskih 
svetov, zato so naročili referenčne sodne cenilce in izve
dence gozdne - kmetijske ter gradbene stroke, ki so 
določili pošteno tržno ceno. Ta je enaka pravični 
odškodnini ter znaša povprečno 877,55 tolarjev/m2, velja 
pa tako za kupoprodajo kot za razlastitev, če odkup ne bo 
mogoč. Stokovne službe JKP Grosuplje so pridobile tudi 
študijo Vrednotenje zmanjšane vrednosti naravnega in 
bivalnega okolja deponije v Špaji dolini, na podlagi 
katere so upravičena do ekološke rente le naselja 
Spodnje Brezovo in Peščenik iz Občine Ivančna Gorica 
ter naselje Mala Loka iz Občine Grosuplje. Med razpra
vo je župan Jernej Lampret zatrdil, da to deponijo komu
nalnih odpadkov potrebujemo, in glede na stroške, ki so 
nastali pri raziskavah in pridobitvi študij, ni prav, da 
razmišljamo o novi lokaciji, kar je bilo slišati iz razprave. 
Glede ekološke rente pa je župan mnenja, naj jo prejme
jo tisti, ki so neposredno prizadeti, in ne Krajevne skup
nosti, ter nadaljeval, da so v ivanški občini kraji, ki so 
ekološko izredno obremenjeni in naj bi pogajalci, ki so 
neposredno povezani z ekološko rento, upoštevali tudi te, 
ki živijo v neposredni bližini Farme Stična, IMP Livarja in 
drugih onesnaževalcev. Svetniki so sprejeli tudi sklep o 
podelitvi koncesije za izvajanje muzejske dejavnosti in 
upravljanje Muzeja Jurčičeva domačija na Muljavi, s 
katerim podeli koncesijo sedanjemu koncesionarju Zvezi 
kulturnih društev občin Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica, ki formalno še obstaja in tudi deluje. 

POBUDE SVETNIKOV - KAZALO STVARNOSTI 
Med pobudami ne gre prezreti onih, ki se nanašajo na 

ponovno stacioniranje policijske postaje v občini Ivančna 
Gorica, saj je znano, da so v letošnjem letu porasla kazni
va dejanja. 

Žal ne smemo pozabiti na težave ljudi, ki živijo na 
področju Zagradca in Ambrusa in se vsak dan soočajo z 
romsko problematiko, bolj natančo s parkiranimi avto
mobili Romov, saj so po mnenju svetnice Vidmarjeve 
parkirani na cesti, ob cesti in pod njo. 

Center Višnje Gore pa se spopada z neočiščenim 
delom pločnika na Tomšičevi ulici. Ugotovitve so, vendar 
je to premalo, če bi hoteli kaj več. 

Danijela Pirman 

Na podlagi 120. člena Zakona o davčnem postopku (Uradni list RS, št. 18/96 in 
87/97) izdaja Ministrstvo za finance, Davčna uprava Republike Slovenije 

JAVNI POZIV 
k vložitvi napovedi za odmero dohodnine za leto 1997 

Zavezanci za dohodnino morajo vložiti napoved 
za odmero dohodnine za leto 1997 najkasneje do 
31. marca 1998 na predpisanem obrazcu. 

Napoved so dolžni vložiti vsi zavezanci, razen: 
• zavezancev, katerih (bruto) dohodki ne pre

segajo 11 % povprečne letne (bruto) plače 
zaposlenih v Republiki Sloveniji, 

• učencev in študentov, katerih prejemki iz naslo
va plačila za začasno ali občasno opravljeno delo 
preko študenstskih ali mladinskih organizacij, ki 
posredujejo delo na podlagi pogodbe o koncesiji, ne 
presegajo 51 % povprečne letne (bruto) plače 
zaposlenih v Republiki Sloveniji v letu 1997, 

• zavezancev, katerih edini vir dohodnine je 
pokojnina, če med letom 1997 v skladu z zakonom 
niso plačevali akontacije dohodnine. 

Napoved vložijo: 
- zavezanci za dohodnino s stalnim prebivališčem 

v Republiki Sloveniji (rezidenti), pri izpostavi 
davčnega urada, na območju katerega so vpisani v 
davčni register v času vložitve napovedi, 

- zavezanci, ki niso rezidenti Republike Slovenije, 
pri izpostavi davčenga urada, na območju katerega 
so vpisani v davčni register v času vložitve napovedi, 
če niso vpisani, pa pri izpostavi davčnega urada, na 

območju katerega imajo začasno prebivališče v času 
vložitve napovedi. 

Pojasnilo: 
Napoved za odmero dohodnine morajo do 31. 

marca 1998 vložiti tudi zavezanci za davek od 
dohodkov iz dejavnosti in zavezanci za davek od 
dobička iz kapitala od prodaje vrednostnih papirjev 
in drugih deležev v kapitalu, ki so dolžni napoved za 
navedena davka vložiti do 28. februarja 1998 za 
preteklo leto. 

V napovedi za odmero dohodnine morajo 
zavezanci za dohodnino, ki so po končani zapuščin
ski razpravi v letu 1997 postali lastniki denacional-
iziranega premičnega ali nepremičnega 
premoženja, napovedati dohodke od oddajanja tega 
premoženja v najem za vse obdobje, ko je v nji
hovem imenu kot zavezanec za davek od navedenih 
dohodkov nastopal skrbnik za posebne primere. 

Zavezanec za dohodnino se kaznuje za prekršek, 
če nepravočasno vloži napoved za odmero dohod
nine, če je ne vloži ali vloži napoved, ki ne vsebuje 
podatkov, potrebnih za odmero dohodnine, ali v 
njej izkaže neresnične podatke. 

MINISTRSTVO Z A F I N A N C E 
Davčna uprava Republike Slovenije 

Občina Ivančna Gorica, Sokolska 8, Ivančna Gorica objavlja na podlagi 
91. člena Zakona o izvrševanju proračuna Republike Slovenije ( Uradni 
list RS, št. 5/96) in 3. člena odredbe o postopku za izvajanje javnega razpisa 
za oddajo javnih naročil ( Uradni list RS, št. 28/93 in 19/94) 

javni razpis 
za izbiro dobaviteljev za nabavo 

pisarniškega materiala 
v letu 1998 

Predmet razpisa je dobava pisarniškega materiala: 

- mape, papir, beležke, zvezki, kuverte, obrazci ipd. 
- spenjači, luknjači, škarje, kalkulatorji ipd. 
- pisala (flomastri, kemični svinčniki, navadni svinčniki ipd.) 
- računalniški material (tonerji, navadni svinčniki ipd.) 
- koledarji, žigi, vizitke ter drugi material. 

Orientacijska vrednost nabavljenega pisarniškega materiala v letu 1998 
znaša 1.000.000,00 SIT. 

Ponudba mora biti sestavljena v skladu z 12. členom odredbe o postop
ku za izvajanje javnega razpisa za oddajo javnih naročil ( Uradni list RS, št. 
28/93 in 19/94) in mora vsebovati naslov ponudnika, dokazilo o registraciji 
podjetja, zahtevane reference, vzorec pogodbe s ponudbenim pre
dračunom, dobavne roke za material po naročilu, jamstvo za kvalitetno 
ponudbo materiala, način plačila in fiksnost cen, količinske in druge 
popuste, ugodnosti, ki jih nudi ponudnik naročniku in navedbo 
pooblaščene osebe. 

Merila za izbiro ponudnika: 
- cena, - dobavni roki, 
- kvaliteta materiala, - način dobave, 
- količinski popust, - rok plačila. 
- reference ponudnika, 

Pisne ponudbe je treba oddati v 10 dneh po objavi v Uradnem vestniku 
Občine Ivančna Gorica na naslov: Občina Ivančna Gorica, Sokolska 8, 
1295 Ivančna Gorica, zapečateno in z vidno oznako " Ponudba za dobavo 
pisarniškega materiala - Ne odpiraj! 

Pojasnila in razlage k razpisu lahko zainteresirani ponudniki dobijo vsak 
delovni dan, od dneva objave razpisa v Uradnem vestniku Občine Ivančna 
Gorica do dneva odpiranja ponudb, na tel. 061 778 385 - Vinko Blatnik. 

Javno odpiranje ponudb bo 15. dan po objavi razpisa v Uradnem vest
niku Občine Ivančna Gorica ob 10.00 uri v prostorih Županstva Občine 
Ivančna Gorica. Predstavniki ponudnikov, ki bodo pri odpiranju ponudb 
prisotni, morajo imeti s seboj pooblastilo za zastopanje. 

Ponudniki bodo o izbiri obveščeni pisno, najkasneje v 15 dneh od dneva 
odpiranja ponudb. 

Nepopolne in nepravočasno prispele ponudbe ne bodo upoštevane. 

Občina Ivančna Gorica 
župan 

Jernej Lampret 

DEJAVNOST ŽUPANSTVA V DRUGI 
POLOVICI DECEMBRA 1997 IN V 

JANUARJU 1998 
Ob zaključku leta 1997 so bili delovni sestanki na Županstvu bolj redki, 

vse se je bolj ali manj navezovalo na prednovoletna srečanja. Kljub temu pa 
so imeli pogovori tudi delovni značaj. 

Ob tej priliki je župan občine povabil na Županstvo: 
- delegacije učencev z mentorji naših osnovnih in srednje šole, 
- predstavnike društev in zvez, 
- direktorje javnih zavodov v občini in 
- upokojence nekdanje občinske uprave Občine Grosuplje, stanujoče v 

Občini Ivančna Gorica. 
Ob Dnevu samostojnosti je bila organizirana, skupaj z Godbo iz Stične, 

osrednja občinska prireditev v Stični, zveza športnih organizacij Ivančna 
Gorica pa je organizirala svojo prireditev, na kateri so bila podeljena priz
nanja. 

06.01.1998 - delovni sestanek s predsedniki svetov KS 
- začetek usposabljanja pripadnikov prve pomoči enot 

C Z v okviru 72-urnega programa 
09.01.1998 -razgovor z upravljalccm regionalnih in magistralnih 

cest 
14.01.1998 - odbor za prireditve - program prireditev za leto 1998 

- obravnava pritožb na odločbe o davku od vikendov in 
ostalih objektov za rekreacijo 
(sodelovali predstavniki Davčne uprave Grosuplje) 

16.01.1998 - komisija za izbor idejnega projekta za novo OS Stična 
22.01.1998 - agrarne skupnosti in problematika - razgovor s pred

stavniki KS in strokovno službo Upravne enote 
Grosuplje 

27.01.1998 - Jurčičeva planinska pot - obravnava problematike 



U S P O S A B L J A N J E P R I P A D N I K O V 
C IV ILNE ZAŠČITE 

6. januarja 1998 smo začeli 
strokovno usposabljati pripadnike 
enot prve pomoči Civilne zaščite v 
občini Ivančna Gorica. 
Usposabljanje vodijo pooblaščeni 
delavci zdravstvene službe, poteka 
pa v prostorih sejne sobe Županstva 
naše občine. Program usposabljanja 
obsega teme, ki so za pripadnike 
enot obvezne, vsebinsko in praktično 
pa povezane z vsem, kar lahko 
prizadene občane ob najrazličnejših 
naravnih nesrečah. Gre za strokovno 
usposabljanje ob nesrečah, kot so 
poplave, potresi, požari in drugo. 
Posebej pa je usposabljanja namen
jeno praktičnim vajam in nuđenju 

pomoči. Ob tem, da se je usposabl
janje za pripadnike civilne zaščite že 
začelo in 72-urni program že teče, pa 
je potrebno napisati še nekaj. 

Usposabljanje je za člane teh enot 
obvezno, čeprav je sodelovanje na 
področju civilne zaščite prosto
voljno. Posebej je treba omeniti, da 
je pridobljeno znanje še kako 
uporabno v vsakdanjem življenju. To 
smo zapisali predvsem zato, ker je 
na začetku usposabljanja prišlo do 
kar številnih opravičevanj. Nekatera 
opravičevanja SO bila argumentirana 
in takšna, da jih je v skladu z obsto
ječo zakonodajo moč opravičiti, 

druga pa takšna, kot so običajno: 
preveč je ur, gre pretežno za proste 
popoldneve in sobote ipd. 

Prav bi bilo, da bi že ob kadrovskih 
sestavah teh enot in drugih enot 
civilne zaščite v krajevnih skupnostih 
naše občine razmišljali in vedeli, da 
je lahko le strokovno usposobljen 
pripadnik kos nalogam, ki nas čaka
jo in doletijo v nesrečah in drugih 
primerih. Tako pridobljeno osnovno 
usposabljanje se kasneje s pripadniki 
enot civilne zaščite dopolnjuje in 
praktično preverja na krajših vajah, 
ki so enkrat letno. 

Z nekaj več kot polovično 
udeležbo pripadnikov enot civilne 
zaščite nadaljujemo začeto usposabl
janje in ga bomo izpeljali do konca 
ter predvidoma zaključili ob koncu 
februarja. Več o najpomembnejših 
temah, ki so zanimive tudi za naše 
bralec, pa bomo napisali v naslednji 
številki. Prav je, da na koncu že 
sedaj, čeprav usposabljanje še teče, 
izrečemo zahvalo za tvorno sodelo
vanje vsem udeležencem, preda
vateljski ekipi, Izpostavi za obram
bo, posebej pa še Občinskemu 
odboru Rdečega križa. 

Vinko Blatnik 

PRVI Z B O R G A S I L S K E 
M L A D I N E 

24. januarja 1998 se je mladina iz 
PGD Hudo - Ivančna Gorica zbrala 
na svojem prvem zboru. Mlade v 
našem društvu imamo že nekaj let. 
Zaradi njihove aktivnosti se je pojav
ila potreba po organiziranem delo
vanju mladine v sklopu društva. Od 
tod tudi ideja o prvem zboru mla
dine. Na zboru je bilo prisotnih 40 
mladih gasilk in gasilcev, ki so izvo
lili predsednika in upravni odbor 
mladine. Za predsednika je bil izvol
jen Sandi Genorio, za člane 
upravnega odbora pa Veronika 
Maver, Miha Pušlar, Matic Zore, 
Sašo Vozelj in Nika Skubic. 

Prvega zbora mladine se je 
udeležil tudi član predsedstva 
Gasilske zveze Slovenije in predsed

nik O G Z Ivančna Gorica Lojze 
Ljubic. Prisotni pa so bili tudi člani 
upravnega odbora domačega društ-

Mladi so na prvem zboru sprejeli 
pravila o organiziranosti in delovan
ju gasilske mladine v Prostovoljnem 
gasilskem društvu Hudo - Ivančna 
Gorica in program dela za letošnje 
leto, ki zajema različne aktivnosti. 

Veliko zanimanje mladine za delo 
pomeni, da ima to društvo neko pri
hodnost. Samo društvo pa se zaveda, 
da je dolžno, da te mlade usmerja in 
usposablja za njihovo nadaljnje delo 
pri Prostovoljnem gasilskem društvu 
Hudo - Ivančna Gorica. 

DELOVNI NACRT 
KRAJEVNE 

ORGANIZACIJE 
RDEČEGA KRIŽA 

Ivančna Gorica za leto 1998 

• Ob 8. marcu obisk vseh naših 
občank v Domu starejših občanov v 
Grosupljem. 

• Aprila in novembra bomo sode
lovali pri odvzemu krvi. 

• Članice UO bodo na terenu še 
naprej pojasnjevale občanom pomen 
akcije Nikoli sami. Doslej smo od te 
akcije prejeli v letu 1996 in 1997 kar 
28 velikih in 14 manjših paketov. 
Razdelili smo jih najrevnejšim. 

• V enem od jesenskih mesecev 
bomo organizirali slovnostno 
podelitev priznanj in značk vsem 
zvestim krvodajalcem z našega 
področja za 5, 10, 15, 20, 25 in še 
večkrat darovano kri. Pripravili jim 
bomo kratek kulturni program in 
zakusko. 

• Decembra bomo organizirali 
obisk vseh naših občanov, članov RK 
v KS Ivančna Gorica, starih nad 80 
let, pa tudi zelo bolnih in prizadetih 
otrok. Šli bomo v Dom starejših 
občanov v Grosuplje, kjer bomo 
obiskali in obdarili vse, ki se bodo 
nahajali v Domu, ne glede na to, ali 
so naši krajani ali ne. 

• Že več let organiziramo human
itarne akcije v primeru naravne nes
reče. Akcijo speljemo preko 
Republikške uprave, vendar samo za 
stalne člane RK. 

• Že leta 1997 smo sprejeli in 
oddali sklep našega UO, da se začne 
z gradnjo Doma starejših na 
območju občine Ivančna Gorica. 
Sklep smo vročili županstvu 18. 2. 
1997. Prosimo vse, ki so za to pristo
jni na občini, da se gradnja doma 
uvrsti v prostorski in finančni plan 
občine. Menimo, da ni potrebno 
posebej razlagati, kako je naš kraj 
potreben takšne ustanove. 

• Organizirali bomo predavanje 
Nega bolnika na domu. Kdaj in kje sc 
bo predavanje začelo, bomo objavili 
v glasilu Klasje. 

Predsednica UO RK Ivančna 
Gorica 

Lojzka Sever 

CESTA, N A S A V S A K D A N J A 
POTREBA III. 

AVTOBUSNA POSTAJA 
Ko sem prebirala zadnje številke 

Klasja in Višnjana, sem se odločila, da 
moram vendarle kaj povedati tudi o 
naši vasi, saj se drugače ne bo vedelo, 
kaj smo to leto doživeli. Nismo imeli 
veselice, ne športne prireditve in tudi 
česa drugega ne. Da je bil asfaltiran 
drugi del ceste Gorenje Brezovo - Vrh, 
je v Višnjanu poročal že predsednik 
krajevne skupnosti M. Zupančič. 
Tukaj naj dodam le, da so ljudje za to 
cesto veliko žrtvovali (7000 DEM na 
hišo) in da občina do nas ni bila tako 
velikodušna kot npr. do prebivalcev 
Sel pri njihovi cesti (primerjaj poročilo 
Janežiča). Zakaj uporablja dvojna 
merila, ne vemo, zapisano pa naj bo. 
Bog ji greh odpusti, mi smo ji vendarle 
malo zamerili. Povedati pa želim, da 
smo ceste zelo veseli, čeprav nismo 
imeli nobene posebne proslave. Zdaj 
se lahko dostojno pripeljemo do 
Višnje Gore, ne da bi bili blatni ali 
zaprašeni ali bi izgubili izpušno cev. 
Naša cesta ni več sama jama. 
Zahvaljujemo se članom gradbenega 
odbora, zlasti Jožetu Vovku in Jožetu 
Štihcrniku, predsedniku krajevne 
skupnosti, in tudi občinski skupnosti. 
Pohvaliti je treba mejaše ob cesti, ki so 
potrpeli ob širitvi ceste, čeprav so izgu
bili nekaj zemljišča in imeli dosti 
pospravljanja. 

Druga pridobitev so bili telefonski 
priključki za prvi maj. S tem sc je 
zaključila napeljava telefonov, ki je 
trajala več kot desetletje. Konec dober 
- vse dobro. Lepo je biti povezan s sve
tom. 

Ko se veselimo doseženega, se 
zavedamo nujnih del, ki bi jih bilo 
treba v kraju še opraviti. Eno od teh je 
ureditev kanalizacije in asfaltiranje 
ceste skozi vas. Za zdaj je res v zelo 
slabem stanju in vas izgleda kljub 
prizadevanju posameznikov v celoti 
zelo neurejena. Upamo, da nam bosta 
krajevna skupnost in občina pri tem 
velikodušno pomagali, kar bi bilo zelo 
potrebno, da ljudem ne uplahne volja. 
Pomagali je treba takrat, ko pomoč 
podpre prizadevanje ljudi in je zato 
učinkovita. S tem se da priznanje lju
dem, ki vztrajajo na zemlji, ohranjajo 
določeno kulturno obdelovanje in ludi 
na skopi zemlji znajo nekaj pridelati. 
Ne moremo si delati utvar, da nam 
bodo drugi pridelovali boljši in cenejši 
kruh. Če bo boljši, bo dražji, če bo 
cenejši, bo slabši, lahko pa ga tudi ne 
bo. Podpirati je treba ljudi, ki znajo 
živeti z zemljo in ji prav streči. Na 
zemljo in živino ni mogoče gledati 
samo z očmi dobička, z njima sobiva-
mo v nujni eksistenčni povezanosti. 
Kdor ne more s hvaležnim spoštovan
jem zajeti v dlani zemlje, ki rodi kruh, 
je izgubil prvinsko povezanost s sve
tom, na katerem živi, ne zna ga ne 
spoštovati, ne varovati, pa tudi ne 
izmeritj svojih koordinat, ali po 
Župančiču "dalje in nebeške strani". 
Tak je izpraznjeni, nenasitni potrošni 
človek. 

Ivana Černclič-Kozlevčar 

Boga vas in Pokojnica sta vasici na 
vzhodu naše občine, ki mejita na 
občino Trebnje. Pri prehodu iz ene 
občine v drugo ljudje opazijo novosti 
predvsem na cestah in ob njih. Ena 
takšnih je tudi avtobusna postaja ob 
lokalni cesti Dob - Boga vas. 
Namenjena je vsem, predvsem pa 
šolarjem, ki čakajo šolski avtobus, je 
pa tudi okras kraju. 

Postavili so jo očetje in dedje za 
svoje otroke oz. vnuke. Tudi ženske 
in otroci so sodelovali, vsak po svojih 
močeh. Ženske s prigrizkom in kavo, 
otroci pa s svojim navdušenjem in 

dobro voljo. Zelo aktivni pa so bili 
pri pokrivanju njihove hišice, saj so 
veselo podajali težko bramakovo 
kritino. Največ zaslug, da je hišica 
tako hitro zrasla, ima idejni in 
delovni vodja projekta Silvo 
Škrabec, ki so mu pomagali tudi 
ostali očetje iz obeh vasi. 

Za otroke je bilo to najlepše dari
lo za novo leto. Otroci so zelo zado
voljni, saj lahko v hišico odložijo 
težke torbe in se vanjo umaknejo 
pred dežjem, snegom, vetrom in 
poleti v senco. 

Železna konstrukciju, kije nastajala na Škrabčevem dvorišču, je že našla svoje 
mesto. Otroci v ozadju čakajo, da priskočijo na pomoč, (december 1997) Kako 
pa izgleda postaja danes, pridite pogledat 

Dela na urejanju potoka Šentpavelščica so spet stekla. Prva polovicu teh 
del od vasi Dob do 1'lttske so bila opravljena v preteklem letu, Hidrotehnik 
kot izvajalec pa v tem času nadaljuje dela do izvira Šentpavelščice. 
Skupna dolžina urejenega vodotoka bo več kot 5.000 m. Dela uspešno 
potekajo, kljub začetnim dvomom in mislimo, da so lastniki z dosedanjim 
delom zadovoljni. Lanska vložena sredstva pri urejanju vodotoka Šent
pavelščka so bila porabljena v višini 6.000.000 SIT, letošnja pa bodo po 
ceni nekaj nad 2.000.000 SIT. Da so dela potekala dobro in da je vodotok 
urejen je potrebno iskati razlog v sodelovanju lastnikov zemljišč in vzorne
mu delu izvajalca Hidrotehnik. Po opravljenih delih na Šentpavelščici se 
bodo delu nadaljevala na Stiskan potoku. 



DENACIONALIZACIJA VAŠKEGA PREMOŽENJA 
V 13 vaseh občine Ivančna Gorica na 

najrazličnejše načine izkazujejo nezado
voljstvo z delom Upravne enote 
Grosuplje na področju izvajanja dena
cionalizacije kmetijskih zemljišč, gozdov 
in drugega premoženja, ki je bilo po vojni 
na podlagi zakona o agrarni skupnosti 
podržavljeno vasem in je postalo splošno 
ljudsko premoženje. 

22. januarja je župan občine z 
namenom, da bi ugotovil dejansko in 
pravno stanje na tem področju, in zato, 
da bi se rešila "odprta vprašanja", sklical 
razgovor s predstavniki novovzpostavl-
jenih agrarnih skupnosti, svetniki v 
občinskem svetu, ki so se ga udeležili tudi 
podpredsednica občinskega sveta Milena 
Vrhovec, notar Marjan Kotar in pred
stavnici oddelka za kmetijstvo in gospo
darstvo U E Grosuplje. Slednji naj bi 
zainteresiranim dali informacije, potreb
ne za "nadaljnje delo", tj. dopolnjevanje 
zahtev za denacionalizacijo z listinami, ki 
jih predpisuje zakon o denacionalizaciji, 
po katerem se izvaja postopek vračanja 
premoženja članom vasi, tj. fizičnim ose
bam, ki so bile lastniki skupnega 
premoženja. Ker vas oz. novovzpostavlje-
na agrarna skupnost ni upravičenec, ki bi 
mu UE lahko izdala odločbo o dena
cionalizaciji, že lep čas vre med občani 
nezadovoljstvo, ki je, žal, naperjeno 
zoper nepravega krivca. 

Na razgovoru, ki so se ga udeležili 
predstavniki novih vaških skupnosti, ki že 
več let neumorno bijejo bitko za dena
cionalizacijo vaškega premoženja, je 
morda dobil potrebne informacije za 
nadaljnje delo le tajnik občine. Vsi ostali 
pa so dokazovali, da vsak po svoje 
razumejo določbe novih predpisov, ki 

omogočajo vračanje premoženjskih prav
ic fizičnim osebam nekdanjih vasi, ki so 
bile razlaščene. Pri tem ni bil nobena izje
ma občinski notar, ki je "zagrešil" over
itve sporazumov o ponovni vzpostavitvi 
agrarnih skupnosti na celotnem območju 
brez priloženih pravil in članskih 
imenikov prejšnjih vaških skupnosti po 
stanju v času podržavljanja. 

Po sprejetju Zakona o ponovni 
vzpostavitvi agrarnih skupnosti ter vrnitvi 
njihovega premoženja in pravic (UL RS, 
št. 5/94) je bilo v občini Ivančna Gorica v 
letih 1995, 1996 in 1997 ustanovljenih 13 
skupnosti (Dob pri Šentvidu, Lučarjev 
Kal, Hrastov Dol, Zagradec, Šentvid pri 
Stični, Znojile pri Krki, Kitni Vrh, Kal, 
Primča vas, Ambrus, Višnje, Poljane pri 
Stični, Trebnja Gorica). Zahteve za dena
cionalizacijo je vložilo v zakonskem roku 
11 AS. 

Vse zahteve za denacionalizacijo so 
NEPOPOLNE. O nepopolnih zahtevah, 
s katerimi vlagatelji niso izkazali 
razlaščenih fizičnih oseb, pa upravni 
organ ne more zakonito odločiti. 
Razgovor navedenega dne je izzvenel 
zato le v ponavljanju že več let znanega, v 
kritiziranju zakonodajalca, ki je naložil 
sedanjim članom agrarnih skupnosti 
toliko gorja in stroškov z dokazovanjem 
razlaščenih državljanov v času podržavl
janja, dokazovanjem pravnega nasledst
va. In še bi lahko naštevali. Seveda ob 
pogoju, da so nesporno ugotovljene fiz
ične osebe v vasi, ki je bila oz. so bile 
razlaščene. 

Zakon, ki naj bi omogočil vračanje 
vaške posesti razlaščenim lastnikom oz. 
njihovim pravnim prednikom, jc bil lani 

spremenjen in dopolnjen. Določil je, da 
postanejo nepremičnine na območju 
bivše agrarne skupnosti last občine, če 
prejšnji člani, njihovi dediči oz. pravni 
nasledniki ne uveljavljajo vračanja last
ninske pravice v celoti. Občina postane 
članica agrarne skupnosti in zagotovi 
izvajanje pravic drugim ter novim članom 
agrarnih skupnosti. Zakon določa 
dolžnosti občine, ki postane lastnica 
vaškega premoženja. Predvsem pa 
določa podaljšani rok za vlaganje zahtev 
za denacionalizacijo, ki je 30. 6. 1999. V 
letu dni po tem roku je dolžan upravni 
organ rešiti POPOLNI zahtevek nove 
agrarne skupnosti. 

Ker se postopek za vrnitev premoženja 
članom agrarnih skupnosti začne na pod
lagi zahteve, ki ji morajo biti priložene 
listine, določene v alinejah 1 - 5, 3. odst. 
9. člena zakona, jc bilo udeležencem raz
govora jasno, da postopka, ki so ga 
uvedli, ni mogoče zaključiti brez OVER
JENEGA ČLANSKEGA IMENIKA Z 
DOKAZILI, DA ČLANI IZPOLNJU
JEJO POGOJE PO T E M Z A K O N U ! 

Razgovor je bil zaključen z ugotovitvi
jo, da bo o zahtevah meritorno odločeno 
le pod pogojem, da bodo popolne, če 
bodo vlagatelji zahtev zagotovili 
upravnemu organu možnost vračila 
premoženjskih pravic fizičnim osebam, ki 
so jim zemljišča in druge nepremičnine 
bile odvzete. Dotlej pa je sestankovanjc 
nepotrebna izguba časa in odvračanje od 
strokovnega dela na zahtevah za dena
cionalizacijo, ki so bile pri upravnih 
organih vložene pred ustanovitvijo 
agrarnih skupnosti. 

Ruža Tekavec 
Vodja projekta Zden pri UE Grosuplje 

P R E G L E D S T A N J A Z d c n Z A A G R A R N E S K U P N O S T I N A P O D R O Č J U U P R A V N E E N O T E G R O S U P L J E n a 
d a n 20. 1. 1998 

R E G I S T R A C I J A D E N A C I O N A L I Z A C I J A 
I. V O B Č I N I I V A N Č N A 
G O R I C A 

zahteva za 
registracij 
o 

vpis v 
register 

datum 
vlož i tve 
zahteve 

S T A N J E Z A D E V E 

t. D O B P R I Š E N T V I D U 15.9.95 16.11.95 25.2.96 poziv za dopolnitev zahteve 27.2.1996 
posredovanje zahteve ter sklic ustne obravn 
27.2.1996 
ustna obravnava 19.3.1996 
p o r o č i l o 21.3. 1996 o ugotovljenem pravner 
dejanskem stanju 
izjava volje S K Z G s pogojem, da sc K Z vrn 
raz laščencem 
poziv za dopolnitev zahteve 20.8.1997 s spis 
raz laščencev 
poziv za dopolnitev zahtevka 12. 12. 1997 
Z A H T E V A N E P O P O L N A 

2. L U Č A R J E V K A L 28.8.95 16.1 1.95 26.6.96 Z A H T E V A N E P O P O L N A 
o d l o č b a o zavrnitvi 5.2.1997 na podlagi 15. • 
spis a.a. 

3. H R A S T O V D O L 28.8.95 16.11.95 31.1.96 posredovanje zahteve ter sklic ustne obravn 
20.2.1996 
ustna obravnava 20.2.1996 
p o r o č i l o o ugotovljenem pravnem in dejans 
stanju zadeve 5.3.1996 
poziv za dopolnitev zahteve 21.3.1996 s člar 
imenikom in pravili vaške sk. 
delna o d l o č b a 5.2.1997 - vrnjena parcela št. 
dvor išče 
sklep o zavržbi nepopolne zahteve 4.12.199' 
N E P O P O L N A Z A H T E V A 

4. Z A G R A D E C 16.11.96 27.5.96 N E P O P O L N A Z A H T E V A 
sklep o zavržbi nepopolne zahteve za denac 
4.12.1997 
pri tožba A S zoper sklep o zavržbi nepopoln 
18.12.1997 
odstop spisa M K G P 23.12.1997 

5. Š E N T V I D P R I S T l C N I 5.1.96 8.1.96 7.3.96 Z A H T E V A N E P O P O L N A 
ni č lanskega imenika in pravil vaške skupne 
sklep o zavržbi nepopolne zahteve za denac 
4.12.1997 
pri tožba A S zoper sklep upravne enote 21.1 
odstop spisa M K O P 23.1.1998 

6. Z N O J I L E P R I K R K I 16.2.96 19.2.96 16.2.96 Z A H T E V A N E P O P O L N A 
poziv za dopolnitev zahteve 19.2.1996 

7. K I T N I V R H 22.10.96 23.10.96 Z A H T E V A N I V L O Ž E N A 
8. K A L 8.1.97 9.1.97 8.1.97 Z A H T E V A N E P O P O L N A 

poziv za dopolnitev zahteve 9.12.1997 
poziv za dopolnitev zahteve 12.1.1998 
posredovanje zahteve zavezancu in koristni 
12.1.1998 

9. P R I M Č A V A S 8.1.97 9.1.97 8.1.97 poziv za dopolnitev zahteve 2.6.1997 
posredovanje zahteve zavezancu in koristni 
29.10.1997 
Z A H T E V A N E P O P O L N A 

10. A M B R U S 8.1.97 9.1.97 8.1.97 poziv za dopolnitev zahteve 28. 10. 1997 
posredovanje zahteve zavezancu in koristni 
26. 11.1 997 
poziv za dopolnitev zahteve 26.1 1.1997 
Z A H T E V A N E P O P O L N A 

1 1. V I Š N J E 8.1.97 10.1.97 Z A H T E V A N I V L O Ž E N A 
12. P O L J A N E P R I 
S T I Č N I 

16.2.96 19.2.96 16.2.96 posredovanje zahteve zavezancu in koristniku 
20.2.1996 
poziv za dopolnitev zahteve 20.2.1996 
ustna obravnava 28.3.1 996 
poroč i l o 28.7.1996 in 9.1.1997 
Z A H T E V A N E P O P O L N A 
ni podane izjave volje S K Z G , ker ni č lanskega 
imenika in pravil 

13. T R E B N J A G O R I C A 14.2.96 15.2.96 19.2.96 poziv za dopolnitev zahteve 20.2.1996 
posredovanje zahtev strankam v postopku 
ter sklic ustne obravnave 10.3.1996 
ustna obravnava 28.3.1996 
poziv za dopolnitev zahteve 5.12.1997 
p o r o č i l o 7.1.1998 
poziv za dopolnitev zahteve 9.1.1 998 
podana izjava volje S K Z G 21.1.1998 
Z A H T E V A N E P O P O L N A 

K S K R K A 

BREZ DENARJA OPRAVLJENO 
VELIKO DELO 

10. januarja bi po vseh zakonih nar
ave morala biti že kar huda zima z vsaj 
malo snega. A kakor se spreminja 
način življenja, tako se spremeni tudi 
narava. 

V KS K R K A smo to izkoristili in 
izvedli delovno akcijo, včasih bi temu 
rekli udarniško delo, kakršne po 
številu udeležencev ter po opravljen
em delu že dolgo časa ni bilo. 
Poudariti moram, da imamo v naši KS 
vsako leto več takih akcij, vendar v 
manjšem obsegu. 

In kaj smo tokrat naredili? 
Kot je gotovo znano, je v letu 1997 

po večletnih intervencijah KS Krka, 
nekdanje občine Grosuplje ter sedanje 
občine Ivančna Gorica potekala 
rekonstrukcija regionalne ceste skozi 
Krko, istočasno pa smo se odločili za 
postavitev pločnikov. 

Izmed več ponudb za to delo smo 
izbrali Komunalne gradnje Grosuplje. 
Izvajalec je istočasno z gradnjo ceste v 
dožnini približno 1500 m postavljal 
notranje robnike, del odvodnjavanja in 
kasneje tudi zunanje robnike z 
ustreznim notranjim tamponom. Ta 
dela so opravljena, podjetje 
Komunalne gradnje pa jc imelo tudi 
posluh za obveznosti našega plačila. 

Ostalo je le še urejanje zemljišč ob 
cesti oz. pločnikih. 

Na zadnji seji sveta KS Krka v letu 
1997 smo rešili tudi ta problem. In 
kakor pravi pregovor: Ne odlašaj na 
jutri, kar lahko storiš danes, sem ob 
pomoči Jožeta Kozinca, članov sveta iz 
posameznih vasi ter lepega vremena 
organiziral delovno akcijo. Povabil 
sem skoraj vse lastnike zemljišč, 
posameznike, traktoriste s prikolicami, 
in povem vam - splačalo sc je. 

V soboto ob osmih zjutraj je postala 
cesta od križišča do Krke kot pravo 
mravljišče. Prišlo je okrog 40 krajanov 
s krampi in lopatami, skoraj iz vseh 
vasi naše KS. Traktorji so neprene
homa vozili zemljo z bodočega avto
busnega obračališča in parkirišča. Na 
pomoč je priskočilo cestno podjetje s 
kamionom, dva gradbena stroja sta 
neprenehoma nalagala zemljo, mali 
stroj Komunalnih gradenj je pomagal 
ljudem ob cesti. In spet so na drugem 
koncu nalagali odvečno kamenje in ga 
vozili na stranske poti, kjer je bilo 
treba preurediti uvoze. 

Nihče ni prišel zato, ker bi moral 
priti, vsi so bili tam zato, ker radi 
naredijo nekaj za skupnost, ker so 
ponosni na kraj, v katerem živijo in 
čutijo pripadnost. K sreči je le za 
ščepec takih, ki razmišljajo drugače. 
Če ne bi bilo take povezanosti ljudi s 
krajem, v katerem živimo, naša krajev
na skupnost ne bi imela novega 
družbenega centra, novega gasilskega 
doma, ne bi imeli asfaltiranih skoraj 
vseh krajevnih in lokalnih cest, šport
nega igrišča, ne bi se gradila mrliška i 
vežica. 

Še marsikaj bi lahko naštel. Ni 
vedno vse samo denar. Pomembna je 
volja do dela in pripadnost kraju. In to 
Krčani gotovo imamo. In kjer ljudje 
delajo za skupno dobrino KS, kjer se 
samoprispevek podaljšuje iz obdobja v 
obdobje in kjer v ceste po vaseh vlaga
jo po več tisoč nemških mark na 
gospodinjstvo, si kasneje upamo 
pričakovati pomoč tudi od občine 
Ivančna Gorica pod vodstvom Jerneja 
Lamprcta, ki nas ni nikoli pustila na 
cedilu. 

Tako smo v soboto opravili veliko 
delo. Prepeljali in razravnali smo 
okrog 300 kubikov materiala. Ob 
koncu dneva so bili ljudje utrujeni in 
izčrpani, pa vendar veseli in zado
voljni. 

Osebno bi se rad zahvalil vsem 
posameznikom, ki so ves dan pridno ' 
vihteli lopate in ostalo orodje, trak
toristom: Primožu Finku, Marjanu 
Mestniku, Antonu Zabukovcu, 
Primožu Podržaju, Marjanu 
Globokarju in Štefanu Kastelicu. 

Še posebej bi se rad zahvalil obema 
domačima samostojnima podjetniko
ma, Milanu Podržaju in Bojanu 
Mencinu, ki sta opravljala delo s svoji
ma gradbenima strojema, za kar nista 
hotela vzeti nikakršnega plačila. Hvala 
Pekarni Mišmaš in krškim gasilcem, ki 
so nas postregli. Dobro se nam je 
zdelo, ko sta nas popoldne počastila s 
platoji pijače trgovina Miša in diskont 
Ciril Bregar. 

Preveč nas je bilo vseh skupaj, da bi 
se zahvalil vsakemu posebej preko 
našega občinskega glasila, zato še 
enkrat iskrena hvala vsakemu posebej 
in vsem skupaj. 

Predsednik sveta KS Krka 
Jože Smolič 

K O O T R O K Z B O L I - II 

Opravičilo 
Članek je bil objavljen v 12. številki tretjega letnika časopisa Klasje in 

v njem so bile obtožbe glede dr. Magdalene Urbančič, ki dela v 
Otroškem dispanzerju Zdravstvenega doma Ivančna Gorica. Po prever-
bi podatkov sem ugotovil, da je v omenjenih datumih bila odsotna in se 
ji za razžalitev in žaljivo obtožbo opravičujem. 

Vinko Markelj 
Lučarjev Kal 13 
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T R A D I C I O N A L N I DRUŽINSKI 
P O H O D N A L I S E C 

Policaji, konjeniki, naj p o h o d n i k i n naj p o h o d n i c a 

Zupanu Jerneju, ki je bil tudi soor-
ganizator pohoda, pa je pripadla 
čast, da se je lastnoročno zavihtel na 
lepega žrebca Mundra. 

Še bolj korajžen je bil malo kasne
je v svoji zidanici, kjer je na vse 
prelege hvalil svoj cviček. Nekateri 
so menili, da je letos kljub izredni 
letini prekmalu potrgal, da grozdje 
še ni bilo zrelo... Vsi pa smo si bili 
edini, da je Milan na Liscu pridelal 
res dobro vino. 

Dan se je že krepko prevesil v 
drugo polovico, ko smo obiskali vse 
prijatelje na Liscu in se spustili v 
dolino, kjer nas je čakal po dobrih 
dvajsetih kilometrih prijetne hoje 
avtobus. 

Zaključek pohoda smo imeli v 
Žužemberku, kjer je posebna 
komisija z dr. Janezom na čelu 
izbrala naj pohodnika in naj pohod-
nico. Laskovi naslov sta si prislužila 
Rudi in Vera. Za nagrado sta prejela 
vikend paket na Liscu. Ob zvokih 
harmonike smo prijetno utrujeni 
zaplesali in zaključili čudovit dan. 

Vsa pohvala gre v imenu vseh 
pohodnikov organizatorjem. Za 
naslednji pohod pa upamo, da bomo 
pridobili še kakšnega novega spon
zorja, in seveda še več pohodnikov. 

Milena Vrhovec 

Takole korajino se je župan Jernej zavihtel na grivastega žrebca Mundra 

Na Štefanovo, v letu 1997, se je 
odvijal že tradicionalni družinski 
pohod. Glavni organizatorji s 
Karlom in Jožico na čelu pa so 
vodili intenzivne priprave že nekaj 
tednov prej. Cilj je bil zopet Lisec, 
prijazen hrib, ki se nahaja nekje med 
Žužemberkom in Trebnjem. Hrib je 
posejan z žlahtno in tudi nežlahtno 
trto in prijetnimi zidanicami. 

Vreme je kljub slabi napovedi 
zdržalo, zdržalo oziroma zmagalo 
pa je tudi 60 pohodnikov oziroma 
okrog dvajset družin in nekaj štiri-
nožnih prijateljev, ki so že stalni 
gostje pohodov. Zbrali smo se na 
železniški postaji v Ivančni Gorici in 
se z vlakom odpeljali do Trebnjega. 
Zapletlo se je že na vlaku, ker so 
Karel, Franci in Janez "pozabili" 
kupiti karte za svoje hišne čuvaje. 
Heron, Ari in Amon so se na črno 
peljali do Trebnjega, pa še nagob
čnikov niso imeli. Na vlaku pa je bila 
policijska kontrola in organi oblasti 
so grozili lastnikom psov s sodnikom 
za prekrške. Upamo, da se bo vse 
dobro izteklo. 

Ko smo končno kljub vsemu 
srečno prispeli do Trebnjega, smo po 
dobrih Jurmesovih sendvičih in s 
pelerinami zavarovalnice Triglav 
"odmaširali" novim dogodivščinam 
naproti. Pot nas je vodila preko 
Dobrniča in naprej do cerkvice na 
Liscu, kjer nas je po hudem vzponu 

čakal čaj. Do cerkvice na Liscu je 
prišel tudi gospod župnik Jože iz 
Ivančne Gorice, ki je poskrbel, da 
smo Štefanovo počastili z molitvijo 
in pesmijo. Okrepljeni duševno in 
telesno smo pot nadaljevali do naše
ga glavnega cilja do Karlove zidan
ice. Tam nas je čakal kuhar Lojze z 
dobro obaro in žganci, gostitelj pa z 
vinom, ki ga je pridelal na Liscu. 

Za dodatno presenečenje so 
poskrbeli konjeniki iz Škofelj in 
okolice. Sveti Štefan je namreč 
zavetnik konj. Konjev nismo 
blagoslovili, kot je marsikje na 
Dolenjskem navada. Najmlajši 
pohodnici Kaja in Neža ter starejša 
mladinka Vera so jih smele zajahati. 

Del udeležencev pohoda pred cerkvijo na Liscu. 

V V A S I K I T N I V R H Ž I V I J O 
V E S E L I L J U D J E 

V Kitnem Vrhu smo se vaščani 
odločili , da vsakdanje turobno 
kmečko življenje tudi kulturno 
obogatimo. 

Zavedamo se, da se šeg in navad 
naših dedov in babic ne sme opusti
ti, saj so tako pristne in domače, da 
jim z veseljem prisluhnemo ob 
vsakem trenutku, še tako žalostni 
in preobremenjeni z obilico dela in 
skrbi, ki nas vsakodnevno tarejo. 
Televizija in druga sodobna glasbe
na tehnika nas le ne smejo v celoti 
zasvojiti. Vaščani smo namreč 
veseli in družabni ljudje. 

Vsi dobro poznamo praznik sv. 
trije kralji - 6. januarja - in kole-
dovanje, ki poteka na predvečer 
tega praznika. Ta lepi običaj 
vaščani Kitnega Vrha ponovno 
oživljamo. Zberemo se ne samo 
trije: Gašper, Miha in Boltežar, 
ampak vsi, ki ljubijo petje, vključu
jejo pa se vedno mlajši. Še zlasti 
tisti mladi, ki vidijo po naših 
pripovedovanjih smisel ohranjanja 
teh običajev. 

Vsaka hiša nas z veseljem spre
jme in nam nudi darila, hkrati pa 
nas poprosijo: "Čez eno leto pa 
spet pridite." 

Ko obiščejo vse hiše v vasi, pa se 
njihova dobra volja in pelje 
nadaljujeta. Na ta način med 
vaščani ustvarjamo sožitje in 

občutek, da smo si drug drugemu 
potrebni. 

V prihodnjem letu pričakujemo 
širšo udeležbo, korajža velja tudi 
za druge vasi. 

Koledniki iz Kitnega Vrha 

<9 
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Je to sploh še zima? Res smo že vajeni, da imamo zadnje zime bolj malo snega. 
Letošnja pa je sploh nekaj posebnega. 

Ste že kdaj slišali, da bi sredi januarja grabili listje na nastilj. Pa še čisto suho je bilo. 
No, na Lučarjevem Kalu sta ga Mežnarjeva Ani in Metevževa Marinka 5. januarja 

nagrabili kar za nekaj prikolic. 
In v tistem času gotovo nista bili edini. 

Večina šolarjev iz oddaljenejših vasi. 
se v šolo vozi z avtobusom. Čakanje na 
avtobus, posebno če je vreme slabo in 
pada dež, tudi za mlade ni prijetno in ne 
zdravo. Zato so se v kar nekaj krajih 
odločili zgraditi pokrit prostor. 
Avtobusne postaje tako sedaj rastejo kot 
gobe po dežju. Največ novih je v zadnjem 
letu zraslo v Krajevni skupnosti Dob. 

Tudi na Rdečem Kalu so jo postavili. 
Odločili so se in jo zgradili. Z lastnimi 
rokami in v glavnem za svoj račun. Upajo 
le, da jim bo občina kaj povrnila za mate
rial. 

In mimogrede se to. Kmalu bo imela 
pokrito avtobusno postajo že vsaka vas, 
le občinsko središče je še nima. Pa 
menda ludi ne razmišlja o njej še nihče. 

Z natečajem za pridobitev idejne rešitve za novo matično šolo OŠ Stična je občina 
pridobila pet elaboratov. Komisija za izbor, ki jo je imenoval Občinski svel Občine 
Ivančna Gorica, je 26. I. 1998 končala delo in za najustreznejšo urbanistično-arhitek-
tonsko rešitev izbrala projekt pod geslom 1. ŠOLA, ki gaje izdelala projektantska orga
nizacija Neapolis. d.o.o. iz Novega mesta. Izbrano rešitev čaka še potrditev na 
občinskem svetu. 

Projekti, z maketami, seveda, so bili dalj časa na vpogled v sejni sobi Županstva 
občine Ivančna Gorica. Med obiskovalci je bilo največ šolarjev iz Osnovne šole Stična. 

Bili so tudi med najbolj radovednimi. Ena od skupin je imela srečo, da so v sejni sobi 
naleteli na župana. Kar na veliko vprašanj jim je moral odgovoriti. Najtežje zanj je bilo 
gotovo tisto, ko so hoteli vedeli, ali bodo oni že hodili v novo šolo. 

V Ivančni Gorici so Podobnikovi prejšnji mesec odprli novo gostilno - pizzerijo. 
Kakšne pizze pečejo in kakšne malice kuhajo, se boste morali prepričati sami. 
Za občino pa je pomembno, da nov lokal pomeni deset novih delovnih mest, kar prav 

gotovo ni zanemarljivo. To je povdaril tudi župan Jernej Lamprel ob otvoritvi. 
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O P O G U M U IN V Z T R A J N O S T I V 
K U L T U R N E M ŽIVLJENJU IVANČANOV 
Še v prednovoletni številki Klasja 

smo se veselili gledališkega podvi
ga družine Hočevar v Kulturnem 
domu v Ivančni Gorici in takrat tudi 
izrazili upanje, da se kultura v 
Ivančni Gorici le prebuja. 

Da pa kultura izven zidov 
Kulturnega doma živi v Ivančni 
Gorici že malce dlje, smo se lahko 
spomnili na božični dan, ko so nam 
v tukajšnji cerkvi kar trije cerkveni 
zbori pevcev predstavili svoje 
pevsko znanje in zagretost. Le-to 
gojijo že več let, in naj se spomni
mo, da so bili pevci aktivni, še pre

den smo imeli novo cerkev. 

Prav je torej, da se sedaj, ko je tu 
mesec praznovanja kulture, spomn
imo tudi, da nekateri od njih že 
deveto leto s pesmijo toplijo srca 
(pregovorno mrzlih) Ivančanov. 
Naj se še spomnimo, da govorimo o 
mešanem pevskem zboru, 
mladinskem pevskem zboru in 
otroškem zboru. Mešani pevski 
zbor vodi župnik Jože Kastelic, 
mladinskega Milan Jevnikar in 
otroškega Bojana Kek. Tem na koru 
za orglami vneto pomagajo še 
Andreja Robek, Milan Jevnikar, 

Ingrid Boljka in včasih Sabina 
Mavsar. Svoj nastop pa so npr. na 
Božičnici oplemenitili tudi še z 
"govornim"kulturnim programom. 
Posebno markanten pa je bil 
nastop dveh mladih trobentarjev, 
Jožeta Petka in Primoža Ilovarja. 

Če smo v prejšnji številki Klasja 
videli, da je možen pogum v kulturi 
Ivančne, pa smo tokrat torej videli, 
da je možna tudi vztrajnost. Dobro 
bi bilo, če bi se pogum in vztrajnost 
še bolj rada imela in tudi mlade 
imela. 

K M 

O D R A G O C E N I Z B I R K I 
STIČANA K A R L A C E G L A R J A 

Zadnje čase je v Stični moč 
večkrat srečati gospoda Karla 
Ceglarja, kar sicer ni bilo tako običa
jno. Čemu, se mogoče sprašujejo le 
nepoučeni, njegovi znanci pa vedo, 
da je večino svojega življenja (kot 
tudi njegovi bratje) preživel v Z D A 
in Kanadi. Še poseben pečat je za 
sabo pustil v Hamiltonu, v slovenski 
župniji sv. Gregorja Velikega, kjer je 
kot salezijanski župnik zgradil 
cerkev, župnišče in marsikaj druge
ga. Kot že rečeno, je sedaj že daljše 
obdobje doma, vsakič, ko je prihajal 
domov še prej, pa so za njim osta
jale zanimive sledi. Kdor ne ve zanje 
ali jih ne pozna, naj to izve sedaj. 

V samostan Stična je namreč leta 

1990 s kontejnerji čez morje, tako, 
da je pred tem obvestil o tej nameri 
predsednika Milana Kučana in tako, 
da se je dogovoril z opatom 
Antonom Nadrahom in s 
Slovenskim verskim muzejem, 
pripeljal zanimivo zbirko, ki je nje
gova last in je nastajala v tujini. 

Ker se je pred kratkim v Trebnjem 
odvijal simpozij o Frideriku Baragi, 
pa jo velja še posebej omeniti, saj 
zbirka nosi ime ravno po Baragi. Na 
simpoziju je o njej spregovoril tudi 
mag. Franci Baraga, sicer arhivar 
stiškega samostana. Pomembna je 
bila že za nastanek in nadaljnje nas
tajanje zbirke Baragiana, za 
biografije naših misionarjev, še pose

bej za življenjepis misionarja Franca 
Pirca. Sicer pa so tu še različni drugi 
dokumenti o naših misionarjih, o 
naših izseljencih, med revijami je 
dragocena zbirka izseljenske peri
odike iz Anglije, Avstralije, Avstrije, 
Italije, Z D A , Kanade, Slovenije, 
Jugoslavije in Južne Amerike, sicer 
pa je tu še zbirka Mohorjevih knjig, 
zbirka Slovenska kulturna akcija in 
zbirka begunskih izdaj... 

Skratka, dobro je vedeti, kako 
zanimivi ljudje so med nami, in 
mogoče se bo pomembno tega zave
dati tudi, ko jih ne bo več in bomo 
morali nadaljevati njihovo drago
ceno delo. Bomo zmogli? se sprašu
jemo tudi v imenu praznika kulture. 

Ksenija Medved 

Z E L O P R I J A Z N O IN 
Z E L O R E S N O P O V A B I L O 
O kulturno oživljenem občinskem 

središču smo pisali v prejšnji številki. 
In spet pišemo. Zadnjič o igralcih, 
danes ste na vrsti tisti, ki radi pojete 
in plešete. Torej vsi, dekleta in žene, 
fantje in možje, ki bi radi prepevali v 
prijetni druščini, vabljeni v novous
tanovljeni mešani pevski zbor KD 
Ivančna Gorica. Simpatična 
zborovodja vas vabi na prvo srečan
je, na srečni dan - petek, 13. februar 
1998, v Kulturni dom v Ivančni 
Gorici, ob 19. uri. 

Storite nekaj zase, za prijatelja, za 
slovensko pesem. 

Prostora v dvorani, ki se pripravlja 
na prenovo, je tudi za mlade ple
salke in plesalce dovolj. Naj zapleše
jo mažoretke, ki se bodo usposobile 
korakati in plesati, kot jim bodo 
godli stiski godbeniki. Deklice do 15. 

leta starosti, vaš dan je prav tako 
petek, 13. februarja, ob 17. uri v 
Kulturnem domu Ivančna Gorica. 

Dečki in deklice od 1. do 8. razre
da pa se lahko vključite v izrazno 
plesno skupino, kjer boste pod 
strokovnim vodstvom koordinirano 
izvajali gibanje s posameznimi deli 
telesa ob glasbeni spremljavi, obču
tili zadovoljstvo ob obvladovanju 
lastnega telesa, poskočili kot 
baletke. 

Tudi vaš je petek, 13. februar, ob 
17. uri, prav tako v Kulturnem domu 
v Ivančni Gorici. 

Če imate še kakšno idejo, željo, 
vprašanje, pokličite na tel.: 764-028! 

T. L. 

N A P O V E D U J E M O 

21. februar 
Kulturna dvorana v Stični: premiera gledališke skupine K D Stična: 

lonesco - Plešasta pevka, Jančar - Halštat, Gluvič - Videoklub. 

21. februar 

Kulturna dvorana Ambrus: premiera slovenskega filma Brezno. 

7. marec 
Višnja Gora - Muljava - svečanosti ob 5. obletnici ustanovitve Jurčičeve 

poti, tradicionalni pohod, literarni večer, likovna razstava. 

26. marec 
Avla Osnovne šole Ferda Vesela Šentvid pri Stični - medobčinsko 

srečanje otroških m mladinskih pevskih zborov. 

K ulturno društvo likov
nikov Fcrda Vesela iz 

Šentvida pri Stični deluje od 
oktrobra 1997 kot samostojno 
društvo. Veseli smo, da nas je 
vsak dan več, posebno pa nas 
veseli, da se nam pridružujejo 
mladi, ki bodo v naše delo pri
nesli nov zagon in svežino. Radi 
bi tudi povedali, da smo veseli 
vsakogar, ki se nam želi 
pridružiti, da le ima željo in 

KAJ BOMO 
DELALI V 

PRIHODNJIH 
MESECIH 

veselje po likovnem izražanju. 
Pestrost, raznolikost in 
številčnost bodo vsekakor 
prispevali tudi h kvaliteti. Torej -
prisrčno vabljeni! 

In kaj pripravljamo v nasled
njih mesecih? 

Prva razstava, ki jo že pripravl
jamo, bo tista v marcu -
natančneje 20. marca ob 20. uri -
posvečena pa bo praznovanju 
žena, mater in deklet in prav 
zato bodo razstavljale le članice 

Tudi po zadnji vojni so se zbirali nekateri igralci iz Višnje Gore v dvorani nek
danjega Katoliškega prosvetnega društva, sedaj kot člani novega Kulturnega 
društva, in prirejali igre. 

Igro Bele vrtnice je režiral organist Avguštin Fabjan (na fotografiji sedi na 
stolu). 
Zadnja vrsta z leve: 
Tone Koščak (Suharebrnikov), vrtnarica Svenškova (iz dekliškega vzgajal-
išča), Martin Zupančič, krojač, Ivica Fabjan, Janez Šuštaršič, postajcnačel-
nik, Martin Potokar (Strcškov). 

Spodnja vrsta z leve: 
Jože Pušlar (Štefankov), krojač, Justi Ambrožič, Franci Eršte, Marica Defar, 
Milena Novljan, Joži Erjavec, učiteljica. 

Mihaela Zaje 

0 POGUMU IN VZTRAJNOSTI V 
KULTURNEM ŽIVLJENJU IVANČANOV 

SL f t ^ \ l i t ^ 

Z novoletnim voščilom bobnarčka 
in s svetlobo kresničk, ki so jo 
prižgali bobnarčki in najmlajši 
obiskovalci, je 20. decembra 1997 v 
polni stiski dvorani izzvenel že 4. 
božično-novoletni koncert stiskih 
godbenikov. Letošnji koncert je bil 
združen z občinsko proslavo ob 
Dnevu samostojnosti naše države 
Slovenije: »Majhna država sredi 
Evrope, z biseri svoje naravne lep
ote, od Triglava do prekmurskih 
polja, od Slovenskih goric prek 
Krasa do morja.« 

Kot je v slavnostnem govoru 
poudaril župan občine Ivančna 
Gorica, g. Jernej Lamprct, premalo 
cenimo našo samostojno državo. 
Niti toliko nimamo v sebi ponosa, da 
bi ob državnem prazniku razobesili 
zastavo. 

Godbeniki smo nadaljevali že kar 
tradicionalni koncert. Z veseljem 
ugotavljamo, da se vsako leto širi 
krog naših poslušalcev in da vedno 

odhajajo iz dvorane zadovoljnih 
obrazov. To nam tudi daje polet za 
delo v naslednjem letu. 

Letošnji koncert so popestrili s 
svojim programom tudi gostje: 
sopranistka Dragica Čarman, har-
monikaš Blaž Janežič, Ansambel 
Nežni zvoki in dva komorni skupini 
iz glasbene šole Grosuplje. Pod vod
stvom prof. Jasne Jerič se nam je 
predstavil komorni trio pihal. Velik 
aplavz pa je požel nonet trobil pod 
vodstvom prof. Franca Korbarja. Z 
venčkom božičnih pesmi so nam 
čudovito pričarali praznike, saj kot 
je dejal prof. Korbar je glasba 
najlepša molitev. 

Stiski godbeniki smo se že četrto 
leto pod vodstvom našega požrtvo
valnega kapelnika g. Maksa 
Kozoleta potrudili, da bi z našimi 
zvestimi poslušalci preživeli lep 
predpraznični večer. Upamo, da bo 
tako tudi v letu, kije pred nami in da 
se ponovno srečamo na 5. koncertu. 

Omejec Marta 

našega društva. 

Takrat bomo predstavili tudi 
del pesmi Angelce Voden, ki 
poleg risanja in slikanja tudi pes-
nikuje in piše prozo. Z glasbo, ki 
jo bodo izvedli učenci glasbene 
šole iz Ivančne Gorice in pod 
režijskim vodstvom ga. Hočevar 
upamo, da bo to prijetno 
druženje vseh, ki boste na 
otvoritev te razstave prišli. 

Tudi v aprilu ne bomo počivali 
in zato že pripravljamo razstavo 

razpel, ki jih bodo prispevali 
znani kiparji iz vse Slovenije, 
člani našega likovnega društva, 
pa bodo pripravili slike na isto 
temo. Razstavo pripravljamo v 
sodelovanju s Kiparsko galerijo 
Latobia iz Ljubljane in jo bomo 
predvidoma odprli 3 . aprila 1998 
ob 20. uri. Glede na praznične 
dni v aprilu upamo, da bo razsta
va pritegnila širši krog obiskoval
cev. 

A. Novak 
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Z A K A J S E U M E T N I K O V A 
DUŠA Z G A N E 

Na predzadnji delovni seji časopisa Klasje se je uredništvo odločilo, da naj bi 
počastili tudi prihajajoči dan kulture, in tako se je zamisel o kulturni prilogi vsilila 
kar sama. Pozvali smo vas, da nam pošljete svoje pesmi, prozo. Duša umetnika 
pa se enkrat odpira na široko, drugič pa se vase zapre in ne da nič od sebe. Tokrat 
objavljamo pesmi štirih duš, ki so se odprle, za naprej pa pozivamo tudi ostale, 
da se nam oglasite in mogoče nastane prijeten literarni kotiček. 

Tokrat pa le poglejmo, kaj lahko dušo zgane; tu imamo pesem o grdem rav
nanju z naravo Štefanije Dragar, pa pesem o rojstni vasi in materi Karoline 
Zakrajšek, pesem o samoti Mihaele Zaje, in seveda prikupno pesmico o ljubezni 
Sabine Koželj-Horvat. Dodajam še pesem o rojstvu, ki jo tokrat namenjam pri
jateljema (in prvemu Jožefu v fari sv. Jožefa). 

Ilustracije so delo Silva Malovrha iz Ivančne Gorice. 

KADAR SI SAM 

Kadar si sam, naj ne bo slab dan! 
Poišči najlepše pismo, 
če ga še imaš. 
Poišči sliko, 
ko si bil še otrok 
in od rok naj ti gre vse, 
kar boš danes začel: 
prijazno se obleci, 
morda boš tudi zapel, 
na mizo si daj zeleno vejico, 
pozimi kar smrekovo, 
morda imaš kje še dedov, očetov 
spomin 
ali materino izročilo -
danes naj ti bo vse milo. 
a koliko načrtov imaš: 

kako bom razveselil soseda, 
sosedo, prijatelja, znanca? 
Bom opustil zamero, 
ki se - čarovnica - včasih pojavlja? 
Prijateljstvo naj se obnavlja, 
vsi smo radi veseli, 
zakaj bi ne šel po tej smeri? 
To in še toliko vsega 
danes prav dobro premisli, 
zbežala bo vsaka zadrega. 
Kadar si sam, naj ne bo slab dan! 

Mihaela Zaje 

SUHA KRAJINA 
KAMNI VRH 

Ko odpreš pogled, v zelenju mir, 
vse tiho je, nikjer prepir, 
le gozd v vetru tu šumi 
in petje ptic se ti glasi. 

Kamen ta je trd, 
mehka je človeška dlan, 
tu ne najdeš srda, 
človek ta ne pije sam. 

Dež po listju, ki šumi, 
potočki derejo navzdoli, 
tu izvira ni, 
le kamen trd je tod okoli. 

Ko dež poneha, 
pod grm se ozri, 
osreči te jurček, 
zato oči odpri. 

Suha krajina - Kamni Vrh, 
tu se je rodila moja mati, 
spreleti me srh, 
ni je več med nami. 

Karolina Zakrajšek 

Ta pesem pa je ena mnogih, ki so 
ugledale luč sveta v pravi pesniški zbir
ki Karoline Zakrajšek, z naslovom Mi 
smo del narave. Izšla je malce pred 
koncem lanskega leta, tako kot smo 
napovedali. Vzemite jo v roke. 

"PLAVUŠA" 

Drevo, cipresa, biserno plava, 
ko strup je sedal nate, klonila je 
tvoja glava. 
Le kaj mi je storiti zdaj, 
da bila bi tako kot nekdaj. 

Za zdravo rast zdravilo boš dobila, 
ljubezen moja te toplo bo ovila. 
Na kraju istem boš ostala, 
ponos, lepoto mi boš dala. 

Skrbno te res bom varovala, 
ime "Plavuša" ti bom dala. 
Drevo ostani kot nekdaj, 
na obrazu mojem bo smehljaj. 

Še sonce zlato moč ti daje, 
iglice plave razvijaje. 
Lepota te zopet bo obdala 
in vrtu lepši videz dala. 

Drevo raste že 30 let in več. Krasi 
moj vrt, poseg v naravo pa mi je 
poškodoval kar štiri biserno plave 
ciprese. Iz te žalosti je nastala pesem 
Plavuša. 

Želim vam mnogo uspehov v letu 
1998. 

Štefanija Dragar 

ČAROBNE BESEDE 

Nisem vila ne čarovnik, 
a srce dobro ve 
za besede čudežne. 

Nosijo jih krila vetra 
visoko pod nebo, 
skrite so v čarobni mesečini 
z magično močjo. 

To so besede, 
ki zažgejo iskre v očeh, 
ki solze spremenijo v smeh, 
tihe, nežne in globoke 
nosijo toplino v svet. 

Te besede čudežne, 
ki začarajo srce, 
sta le besedi dve 
- ljubim te! 

Sabina Koželj-Horvat 

RODI SE... 

Je dan, ko izveš, 
da upati smeš. 

In - čakaš. 

Veš, da je tu, ves tvoj, 
ves vajin, da jemlje tvoje telo 
in raste v tebi, 
in je hkrati ves svoj, 
s svojim srcem, svojo glavo - svojo 
mislijo (?) 

Se sprašuje, kako? 

In pride dan, 
ki se izbere sam po sebi, 
težko pričakovan, 
ki zorel je v vaju, odkar sta spoznala 
LJUBEZEN. 

Vajin otrok je tu, 
prepoznal vaju je tisti hip... 

po srcih vaju je spoznal, 
po bitju, po trepetu zanj... 

Ksenija Medved 

Z R E L A L E T A ! 
Slovenski pregovor pravi: 

"Ljubezen ne pozna meja". Tudi pri
jateljstvo ne pozna meja. Tako sem 
jaz pri svojih petdesetih letih imela 
mlado prijateljico, ki se je poročila v 
precej oddaljeno vas. Dolgo me je 
vabila, naj jo na njenem novem 
domu obiščem. Lepo pomladno 
nedeljo sem se odločila, da jo pre
senetim z obiskom. 

Sicer mi je prijateljica pot skrbno 
opisala, vendar sem, zaradi 
gotovosti, ko sem stopila iz vlaka, 
povrašala najbližjega sopotnika, 
kam naj se obrnem, da bom prišla v 
pravi kraj. 

Možakarju, ki sem ga povprašala 
za pot, se je obraz kar razlezel v nas
meh. "O, ravno prav, saj imam jaz 
isto pot, bova pa skupaj hodila," je 
veselo odgovoril. Bila sem vesela, da 
sem tako hitro dobila družbo. 

Moj sopotnik je bil zelo zgovoren. 
Kar kmalu sem zvedela, da je še 
fant. Ko sem mu na njegovo 
vprašanje odgovorila, da nisem 
poročena, je globoko vzdihnil: "O, 
srečno naključje". Malo je utihnil, 
potem pa mi je kar v eni sapi naštel 
svoje dobre lastnosti: "Ne pijem, ne 
kadim, znam kuhati, ja, eno slabo 
lastnost pa imam: strašno sem 
izbirčen, do danes še nisem našel 
dekleta, ki bi mi bila všeč, do danes, 
ja, ampak danes, o, srečno naključje" 
je globoko vzdihnil. 

"Ja, dekle, ali ti ne vidiš srečnega 
naključja, da bi se midva lahko 
dogovorila za ljubezen?" je vprašal 

po kratkem molku. Šlo mi je na 
smeh, da sem se morala prav potru
diti, da sem, vsaj kolikor sem mogla 
resno, odgovorila: "Pustite vendar 
take šale mladim!" Zdaj pa se je 
možakar kar razvnel. "Kaj, ali je to 
kaj hudega, če je človek v zrelih 
letih, je vsaj pri pameti, mladina 
pa..." Nadaljnje besede mu je 
prekinilo votlo grmenje. 

Med pogovorom nisem opazila, 
da se je nebo pooblačilo. Ponovno je 
votlo zagrmelo in v bližnjem hribu je 
bilo že slišati šumenje bližajoče se 
nevihte. Ker je bil dan lep, ko sem 
odhajala od doma, nisem imela 
dežnika. Le veliko polivinilasto 
vrečo sem imela v torbici. Brž sem si 
iz nje naredila kapuco in si jo dala 
na glavo. Ker je bila vreča velika, me 
je kar dobro varovala pred deževni
mi kapljami, ki so delale pravo 
godbo nad mojo glavo. 

Medtem ko sem se jaz zavijala v 
svoje zasilno ogrinjalo, sem opazila, 
da je tudi moj spremljevalec vzel iz 
žepa polivinilasto vrečko. Ozrla sem 
se, da bi videla, kako se je on 
zavaroval pred dežjem. 

Možakar je vzel klobuk z glave, ga 
dal v vrečko, jo zgoraj trdno držal, 
da bi kakšna kaplja ne zmočila 
klobuka, debele deževne kaplje pa 
so mu padale na glavo in po njegovi 
pleši delale prave potočke za njegov 
ovratnik. "Pa je res dobro, da ima 
človek zrela leta in pamet!" sem 
nagajivo pomislila ob pogledu na 
svojega zanimivega sopotnika. 

Angela Škufca 

V I D Z A H A J A 
Bilo je leta 1946. Franc je stal na 

hribu in upiral pogled v daljavo. 
Najprej se mu je ustavil na vrhovih 
Gorjancev, potem pa mu je počasi 
drsel proti zahodu do Polževega in 
še malo naprej do razvalin višnje-
gorske trdnjave. Pri tem so mu oči 
počasi zalivale solze, v prsih je začu
til kamen. "Oj, kako lep si kraj moje 
mladosti, a te kmalu ne bom več 
videl," je polglasno zavzdihnil. 
Potem je še občudoval dolino pod 
seboj in tri življenjske žile v njej: 
široko cesto, železniško progo in 
potok. Najdlje se je ustavil na hiši 
sredi doline - tam je naredil prve 

ČE BI BIL SLIKAR 

Če bi bil slikar, 
naslikal mater bi z otrokom, 
stoječo ob zorečem žitu. 
Kar slutim jo, kako bila bi lepa. 
Je sploh kaj lepšega od matere, 
mladega rodu in klasja? 

korake, tam mu je umrl oče. Z 
grenkobo se je zazrl tudi v nasprotno 
smer - proti Stični. V dolinici za hri
bom je zaslutil mogočno samostan
sko zgradbo in orumenele gozdove v 
hribovitem ozadju. Tedaj je spet 
spregovoril:"Za jesenjo bo prišla 
zima, za njo pomlad, potem poletje 
in spet jesen. Vedno bo lepo, jaz pa 
te krasote ne bom videl - moj vid 
zahaja za večno." 

Z meglenimi očmi in s tegobo v 
srcu je odšel proti vasi. 

Radivoj Miklavčič 

ZIMSKI DAN IN SENCA 

Februarski dan, mrzla je narava. 
Zemlja trda kot beton in poledenela. 
Gozd je mrtev in ivnat, veje se šibijo 
od ledu. 
Po kolovozu se premika senca, tudi tu 
brezčutna, 
kol vsa premražena narava. 

Radivoj Miklavčič 

NEKOČ IN SEDAJ 

Nekoč je sonce vzhajalo, 
svetlobo vsem razdajalo. 
Sedaj pa črno je postalo, 
svetlobe nima niti malo. 

Nekoč so bili zvončki beli, 
sedaj so črni, onemeli. 
Nekoč so rože barvo imele, 
sedaj ne vidim več nobene. 

Nekoč so zvezdice žarele, 
sedaj so tudi te stemnele. 
Zame več spremembe ni, 
naj sije sonce ali mrak temni. 

Radivoj Miklavčič 

Radivoj Miklavčič 



10 STRAN 

STISKI S A M O S T A N P R O S L A V L J A . . . 
(Razgovor z opatom, dr. Antonom Nadrahom) 

Gospod opat, prosim, da mbi ome
nili važnejše mejnike v zgodovini 
stiškega samostana. 

Letos obhajamo devetstoletnico 
našega reda. Leta 1135, že 37 let po 
ustanovitvi cistercijanov, se je začelo 
v Stični redno samostansko življenje. 
Stična je torej najstarejši samostan 
na ozemlju današnje države 
Slovenije. Leta 1784 je bil z odlokom 
cesarja Jožefa II ukinjen, leta 1898 
pa spet obnovljen. 

Kakšen je bil pomen stiškega 
samostana za slovenski verski in kul
turni prostor? 

V prvih treh stoletjih obstoja je bil 
najpomembnejše versko, kulturno in 
gospodarsko središče na sedanjem 
slovenskem ozemlju. V njem je delo
vala rokopisna delavnica, iz katere 
izhaja znameniti stiski rokopis z 
odlomki molitev v slovenskem 
jeziku. Ta in še nekateri drugi 
dragoceni latinski rokopisi so danes 
shranjeni v NUK-u v Ljubljani. 
Samostan je podpiral umetnost, 
omenimo le Janeza Ljubljanskega 
(15. stol) in Fortunata Berganta (18. 
stol), imel je notranjo šolo za šolanje 
naraščaja ter glasbeno šolo, kjer se je 
verjetno izobraževal tudi slavni 
Gallus. Versko so oskrbovali ozemlje 
70 današnjih župnij, saj slovensko 
ozemlje še ni imelo svojih škofij. 
Prebivalstvo se je v stiku z belimi 
menihi učilo umnega gospodarjenja, 
kot fevdni gospod pa je samostan 
vzdrževal celotno cestno infrastruk
turo. Menihi so imeli na skrbi npr. 
tudi gostišče na lLjubeljskem 
prelazu. 

Kdaj in kako je prišlo do obnovitve 
samostana ? 

Zakonodaja Jožefa II je bila v vel
javi še dolgo po njegovi smrti, fran
coska oblast v času Ilirskih provinc 
pa obnavljanju verskega življenja ni 

bila naklonjena, saj je izhajala iz 
duhovne dediščine francoske revolu
cije. Do odjuge je prišlo šele proti 
koncu 19. stoletja, ko je leta 1898 
samostan kot eden prvih na ozemlju 
nekdanje Avstroogrske ponovno 
zaživel. Obnovili so ga cistercijani iz 
samostana Mehrerau ob Bodenskem 
jezeru. 

Kako se je pletla zgodovina 
samostana v 20. stoletju? 

V letih po obnovitvi so pre
vladovali nemško govoreči menihi, 
že po prvi svetovni vojni pa so 
samostansko skupnost, ki je narasla 
na 70 članov, že sestavljali Slovenci. 
Med obema vojnama je samostan 
doživel izreden razcvet, za bližnjo in 
daljno okolico je pomenil pomemb
no gospodarsko središče. Ker je imel 
mlekarno in mesarijo, je redno 
odkupoval mleko in živino od 
okoliških kmetov. Za potrebe 
samostana in okolice sta delovala 
elektrarna in valjčni mlin. Samostan 
je izdajal verske publikacije, 
vzdrževal v Ljubljani vzdrževal dijaš
ki internat, Slomškov zavod, in bil 
pionir na področju liturgične pren
ove, saj so med prvimi v Evropi 
prevedli latinski rimski misal v naro
dni jezik. 

Druga svetovna vojna je 
samostanu prinesla obilo gorja. Vanj 
so se zatekli z Gorenjske in Štajerske 
pregnani slovenski duhovniki, del 
zgradb pa so zasegli tako Italijani 
kot Nemci za svojo vojaško bolnico. 
Ob koncu vojne so iz nerazumljivih 
razlogov samostan bombardirala 
zavezniška letala in ga hudo 
poškodovala. Trpljenje se po vojni ni 
ublažilo, nova oblast samostanu ni 
bila naklonjena. Del samostanske 
družine se je umaknil v begunstvo, 
ostali pa so vztrajali in vzdrževali 
samostan, kot so zmogli. Leta 1955 

je bil velik del samostanskih pros
torov in premoženja "v svrho 
napredka kmetijstva" podržavljen. 

Kako vidite prihodnost stiškega 
samostana? 

Po najboljših močeh nadaljujemo 
samostanskoe tradicijoe. Imamo 
samostansko lekarno in podjetje 
Sitik, d.o.o., ki izdelujeta naravna 
zdravila, Slovenski verski muzej, ki 
je državna ustanova, Dom duhovnih 
vaj, kjer potekajo srečanja, preda
vanja in simpoziji, pogosto z med
narodno udeležbo. Izdajamo knjige 
z verskimi in kulturnozgodovinskimi 
vsebinami. Na pobudo in po posre
dovanju samostana se pripravlja 
pobratenje naše in občine Hirschaid 
na Bavarskem. 

Kakšna bo podoba jubilejnega leta 
1998 in kolikšna kakšna finančna 
sredstva so vam na razpolago? 

V letu 1998 bomo praznovali 
devetstoletnico ustanovitve našega 
reda in stoletnico oživitve 
samostana. Jubilejno leto se bo zače
lo z uvodno slovesnostjo 22. marca. 
Pri financiranju projekta se je naša 
občina izredno izkazala, saj okolico 
samostana urejamo izključno z njen
imi sredstvi. Čaka nas še ureditev 
primerne razsvetljave in asfaltiranje 
ceste ob samostanu. Ministrstvo za 
kulturo nam je zaradi jubileja neko
liko povečalo dodeljena sredstva. Za 
izdajo jubilejnega Zbornika in dela 
V. T. Arharja Oživljena tihota pa 
smo zaman iskali sponzorje, ki bi 
nam z denarno podporo omogočili 
čim nižjo prodajno ceno. Na 24 
odposlanih prošenj smo prejeli le 
dva odgovora. 

Gospod opat, najlepša hvala za 
pogovor. 

Pogovarjala se je M. A. FICKO 

V 

Prodaja poslovnega prostora 
z zbiranjem ponudb 

Naprodaj je poslovni prostor na lokaciji Ivančna Gorica, Ljubljanska 12, 
v stavbi, kjer se nahaja Lekarna, v izmeri 6,4 m2 X 3,10 m2. 

II. 
Ponudba za nakup mora vsebovati ceno. 

III. 
Ostali pogoji: 
- plačilo davka na promet nepremičnin je obveznost kupca; 
- zemljiškoknjižni prepis in ostale dajatve v zvezi s prodajo plača kupec. 

IV. 
Zbiramo le ponudbe brez obveznosti prodaje. 

V. 
Ogledi so možni le po predhodnem dogovoru s kontaktno osebo, 
Silvom KOREVCEM, telefon: 778-122, int. 40. 

VI. 
Ponudniki naj pisne ponudbe oddajo do 20. 2. 1998 v splošno službo 
IMP Livar, d. d., Ivančna Gorica, Ljubljanska cesta 43. 

j Jc.d. 

S 

montaža in prodaja elektronskih sistemov in naprav 
Pri mostu 6, 1290 Grosuplje 

H 061/763-647, 0609-614-072 

O hišni alarmni sistemi 
(motnost prenosa al. signala 
na zasebni telefon ali interv. center) 

O (video) domofoni 
O videonadzorni 

sistemi 

O avtoalarmi 

O Antenski TV-sistemi: 
- brezplačne elektronske 
meritve TV-signala 

- satelitski sistemi 
- dograditev: Kanal A, 
POP TV, Gajba... 

O Montaža in servis 
skupinskih ter 
kabelskih TV-sistemov 

GOSTILNA IN PIZZERIJA 
PODOBNIK 
Ivančna Gorica 

takoj sprejme v delovno razmerje 
K V kuharico in 

K V kuharja za peko pizz 
oba sta lahko začetnika 

O D po dogovoru 
Ponudbe lahko prinesete osebno ali se oglasite na 

telefon 776-096! 

V. 

N a j b o l j Z a s p a n a p O S t a j a Nepotrebna pravičnost 
Na slabe povezave naju je opozarjal že 

vodič po Španiji, še slabšo sliko dobim, 
ko zamudiva edini vlak proti Burgosu. 
Vlak, ki vozi do Vittorie, nama uide, ker 
sva mislila, da gre v Zaragozo. Ob isti uri 
je objavljen tudi prihod vlaka iz Zaragoze 
ali pa odhod v Zaragozo. Tu sploh nima
jo jasno objavljenih odhodov in pri
hodov, sprevodnikov pa tudi ni od 
nikoder, da bi jih kaj vprašala( pa saj nič 
ne razumejo). Ostane nama zopet 
neskončno čakanje na postaji do nasled
njega vlaka do Burgosa, za katerega 
morava doplačati. Obsedim na postaji in 
strnem nekaj vtisov o Pamploni. 

Pamplona je mnogo bolj čisto mesto 
kot Barcelona. Ves čas zalivajo zelenice, 
da o pometačih in pranju ulic ne govorim. 
Sicer pa je to neizogibno potrebno, sicer 
bi se mesto ob taki množici klatežev in 
turistov zadušilo v svinjariji, svoje pa 
dodajo še golobi. Kakšne politične 
napetosti ni čutiti, čeprav je opaziti dosti 
grafitov ETA, ki pa so bolj iz oportuniz
ma kot pa iz potrebe po politični svobodi. 
Napisi so povsod dvojezični in prav goto
vo razumljivi le peščici ljudi, saj je 
baskovski jezik toliko soroden kastiljščini 
kot madžarščina slovenščini. Vseeno mi 
je varnostnik na postaji prepovedal slikati 
postajo, čeprav sem to hotel storiti le iz 

dolgočasja, saj ti zrenje v tovorne vagone, 
ki pozabljeni že rjavijo na dvanajstem 
tiru, počasi začne presedati. 

"Chefc de Estacion" pa očitno dovolj 
dobro opravlja svojo službo že če vsakih 
pet minut stopi iz svoje pisarne in si 
pogladi brado. Očitno se mu zdi neznan
sko imenitno, biti oblečen v čisto srajco in 
čeveljčke, saj vsake toliko časa uprizori 
elegantno modno revijo do prodajalca 
kart in nazaj.Tja grede si popravi kovins
ki okvir očal, si gre z roko skozi lase, 
nazaj grede pa v žepu zacinglja s ključi in 
z izrazom zaposlenega človeka stopi 
zopet v svojo pisarno. 

Končno se z Diurno vlakom odpeljeva 
do Burgosa. Mimo okna beži vedno bolj 
rodovitna pokrajina, ki je v začetku, ko se 
Navara še poslavlja, bolj divja in skalnata. 
Zopet sopihamo skozi predore in 
soteske, ki me spominjajo na Vipavsko 
dolino ali Ajdovščino z ozkimi ravnicami 
ob vznožju gora. Soteske se vse bolj širijo 
in nazadnje se pokrajina skoraj zravna v 
ogromno žitnico, ki ravnokar šteje svoj 
pridelek pšenice, mnogo pa je še ostaja 
nepožete. Pogled se ti ustavi na 
neskončni pšenični ravnini, ki jo prekin
jajo arhitekturno pravilno postavljene 
bale slame. 

nune 
Pot proti Burgosu bi minila v tej 

pšenični idili, če naju ne bi s sedeža preg
nala nuna, ki ima isto številko sedeža kot 
jaz. Najprej mislim razložiti, da sva tudi 
midva plačala karto in dobila sedež, pa 
potem ugotovim, da tako ali tako ne bi 
nič razumela. Molče se presedem na 
sosednji sedež, čeprav ne razumem 
najbolje, kdo ima prav. Vendar nuna 
hoče v svoji pravičnosti potrditev od 
sprevodnika, da naju ne meče s sedeža, 
zato teka po vlaku gor in dol in išče spre
vodnika. Kovčke je pustihi pri vhodu, in 
namesto da bi se usedla, stoji ob svojem 
sedežu in čaka sprevodnika. Potem se v 
situacijo vključi še ženska, ki sedi na 
sosednjem sedežu. Hoče ni i razložiti, da 
ima nuna res rezervacijo za moj sedež. 
Nazadnje že ljudje pogledujejo za nuno v 
belem, ki teka po vlaku gor in dol. Možu 
ženske, ki pomaga nuni, to začne že 
presedati in začne miriti svojo ženo. Ta 
še vedno na ves glas nekaj govori, uboga 
nuna pa stoji ob svojem sedežu. Verjetno 
je celo vožnjo več stala kakor sedela, in 
to brez potrebe, saj že davno nisem bil 
več v vagonu, ker so moje misli kmalu 
spet odromalc na tisto pšenično ravnino 
tam zunaj. 

Najpogostejši obiskovalci 
katedrale so štorklje 

Burgos je že na prvi pogled prijetno 
mesto, ki me je presenetilo z ogromnimi 
zelenimi promenadami, ki so naju pripel
jale do starega mesta. Mogočna kate
drala, ki so jo dograjevali in spreminjali 
še štiri stoletja po dograditvi, je tako 
dolga in široka, da je sploh ne vidiš v 
celoti. Šele z vrha hribčka, na katerem še 
stojijo razvaline starega gradu, se razkrije 
veličasten pogled na katedralo in mesto s 
polji v ozadju. Zvonike ves čas obletavajo 
štorklje, ki so si uredile prava domovanja 
v množici lokov in okrasja. Sedajo prav 

na vrhove zvonikov in se ne menijo za 
življenje lam spodaj, ki vrvi v vse smeri. 
Ena izmed smeri vodi tudi preko več kot 
dvesto stopnic na vrh hribčka, kjer razva
line zakrivajo mogočne cedre, v katere se 
lovi zahajajoče sonce. Ravno pravšnji čas, 
da stopiva proti domu, kjer naju čaka 
renesančni balkonček, le kakšnega godca 
pod oknom verjetno ne bo, saj se tod 
mimo ponoči vračajo nočni veseljaki, ki 
bolj težko najdejo svoj dom, pa zato malo 
počijejo prav pod najinim oknom in na 
glas izpovejo svoje težave. Morda bom 
pomagal kdaj drugič, zdajle spim. 

Burgos i katedralo z vrha hriba, kjer še stojijo ruševine starega gradu 



STRAN 11 

S K R A T E K Z A S P A N C E K N A S 

U S P A V A 
V vrtcu se dogaja veliko lepih in 

zanimivih stvari. To je velika in pri
jazna hiša, z mnogimi igračami, 
različnimi igralnimi kotički, medved
ki, zajčki... V njej je veliko otrok, ki 
so med seboj prijatelji, skriva pa tudi 
mnogo pravljic in pravljičnih škra
tov. 

Ker smo v vrtcu delavni in aktivni 
vse dopoldne, se nam po kosilu zelo 
prileze tudi počitek. Da pa nam pri 
počitku ne bi bilo dolgčas in da bi 
lažje zaspali, smo si zaželeli škratke 
zaspančke. Sklenili smo, da jih bomo 
tudi skupaj naredili. Naredili smo 
načrt in plakat ter jih tudi narisali. 
Škratke smo najprej iskali v knjigah 
in revijah. Dogovorili smo se, kakšni 
in iz kakšnega materiala bodo naši 
zaspančki. Otroci smo pridno pri
našali od doma potreben material 
(blago, gumbi, krzno, trakovi...) in ga 
tudi iskali po vrtcu v omarah. Ko je 
bil ves material v naši igralnici, smo 
se lotili izdelave škratov. Pod našimi 

drobnimi prstki so nastajali naši veli
ki prijatelji in stalni spremljevalci, 
zlasti pri počitku na ležalniku. 

In glej ga škrata - vsi otroci gremo 
radi k počitku in tudi v družbi 
škratkov zaspančkov mirno zaspimo. 

Malčki z Urško in Blažo 
iz vrtca 

Čebelica, Šentvid pri Stični 

V R T C E V A PRAZNIČNA 
P R A V L J I C A Z A STAREJŠE 

OBČANE 
V V V Z Vrtec Ivančna Gorica, v 

enoti Marjetica (Ivančna Gorica), v 
letošnjem letu poteka projekt Rože 
sreče moraš saditi mlad, katerega 
namen je, da pri naših najmlajših 
razvije medsebojno povezanost in 
spoštovanje različnih generacij ljudi 
s poudarkom na pozitivnem odnosu 
do starejših ljudi. 

Pred novim letom smo si vzeli čas 
za prijetno srečanje s starejšimi kra
jani. Pripravili smo jim Praznično 
pravljico, ki jo je posebej za to 
priložnost napisala znana in že 
upokojena profesorica na srednji in 
višji vzgojiteljski šoli Mira Voglar, ki 
'i je predstavo tudi ogledala. 
Aavljica govori o iskanju luči, ki je 
simbol novega življenja, upanja, 
sreče. 

S posebnim zadovoljstvom smo 
vsi, ki smo se trudili za uprizoritev te 
pravljice, s pogledom zaokrožili po 
zares nabito polni dvorani. Po 
končani predstavi smo vsem pov
abljenim (starejšim krajanom) 
podarili simbolično darilo - novolet
no lučko, ki bo svetila v novoletni 
noči vsem osamljenim. 

Ko so otroci odpeli zaključno 
pesmico, je marsikateri od pov
abljenih še posedel v topli dvorani in 
si ogledoval otroški vrvež na odru. 
Vsakdo izmed njih je tudi našel 
toplo besedo in zahvalo, da smo se 
jih spomnili. 

V ta svet pravljice so nas s 
čudovitimi otroškimi glasovi popel

jali miška (Teja Zaletelj) in krt (Rok 
Arbiter), ki sta se naselila na vrtu 
pred hiško, in ostale živali. Miška 
odide pred prazniki po darilo za 
krtka. Ta čas pa so krtu prepevali: 
Metulja (Valentina in Nika), Hrošč 
(Kristjan), Biba (Uroš) , Psička 
(Blaž, Klemen), Soseda (Tjaša), 
Svečar (Jaka) in zbor rožic (Rebeka, 
Tina, Tanita, Lara, Gašper, Maja, 
Valentina, Patricija, Toni, Anja, 
Kristina, Tjaša, Mitja, Matevž in 
Tina). 

Vso zgodbo je povezovala Špela 
Čampa. Vendar pa zagotovo ne bi 
bilo pravljice brez naših ustvarjalk, 
vzgojiteljic Majde, Joži in Neve, ter 
njihovih pomočnic, vzgojiteljic 
Nataše, Tadeje in Marjete, ki so 
prispevale veliko več, kot zahteva 
njihova delovna obveza. 

Velja se zahvaliti Igorju Adamiču 
(klavirska spremljava), Jožici Koželj 
in mamici Marinki Oven (kostumi) 
ter sponzorjem: Občini Ivančna 
Gorica, Krajevni skupnosti Ivančna 
Gorica in podjetju Farna, d.o.o.. 

Vsekakor pa hvala tudi vsem 
staršem vrtca Marjetica za aktivno 
sodelovanje pri tem projektu. 

Seveda ni bilo tako živahno samo 
v vrtcu Marjetica, temveč po vseh 
naših enotah, saj prava vzgojiteljica 
skorajda ne zna počivati. 

Ravnateljica: 
Branka Kovaček 

O B V E S T I L A 
STARŠEM! 

Obveščamo vse starše, ki 
želijo vključiti svojega otroka 
v V V Z Vrtec Ivančna 
Gorica, da izpolnijo Vlogo za 
vpis otroka v vrtec, ki jo dobi
jo v katerikoli enoti in na 
upravi našega zavoda, ter jo 
oddajo najkasneje do 30. 4. 
1998, ravno tako v najbližji 
enoti ali na upravi. 

Vse starše, ki že imajo 
otroka v V V Z Vrtec Ivančna 
Gorica, pa obveščamo, da je 
Občinski svet Občine 
Ivančna Gorica 19. 12. 1997 
sprejel sklep o višini cen pro
gramov v V V Z Vrtec 
Ivančna Gorica, ki znašajo od 
1.1. 1998 dalje mesečno: 

• dnevni program za otroke 
drugega starostnega obdo
bja 
34.500 tolarjev 

• dnevni program družin
skega varstva otrok 
40.600 tolarjev 

• program priprave otrok na 
šolo v obsegu 600 ur letno 
12.800 tolarjev 

Prispevek staršev se za vsak 
dan odsotnosti otroka iz 
vrtca zniža za stroške 
prehrane, ki so opredeljeni z 
zneskom plačil staršev od 
cene dnevnega programa za 
otroke drugega starostnega 
obdobja po pravilniku o 
plačilih staršev za programe v 
vrtcih, in še poračunavajo na 
dan. 

Sklep je bil objavljen v 
Uradnem listu RS, št. 1/98. 

Ravnateljica: 
Branka Kovaček It: 

KDO SO NAJBOLJŠI 
ŠPORTNIKI NAŠE OBČINE 

V LETU 1997? 
Konec decembra smo v organizaciji 

Zveze športnih organizacij Ivančna 
Gorica in Karate kluba Ivančna Gorica 
drugo leto zapored proglasili najboljše 
športnike naše občine. Predlogov, ki so 
prišli na ZŠO Ivančna Gorica, je bilo 
kar nekaj, kljub temu pa njeno 
predsedstvo na svoji 10. seji le ni imelo 
pretežkega dela z izborom. Kriterijev 
za izbor je kar nekaj, da pa bo bralcem 
Klasja bolj jasno, kako so se najboljši 
športniki izbirali, jih bom navedel: 

a) spol, bjstarost, c) šolski oz. klub
ski šport d) posameznik oz. ekipa, e) 
posameznik ali ekipa mora pripadati 
šoli, društvu oz. klubu iz naše občine. 

Na osnovi tega so bili za leto 1997 
kot najboljši izbrani naslednji športni
ki: 

1. Kategorija šolski šport - dečki : 
Jože Petek za 1. mesto na 
državnem prvenstvu v atletiki 
(tek na 300 m., kot član OŠ 
Stična) 

2. Kategorija klubski šport - dečki : 
Nejc Pandur za 3. mesto v skup
nem seštevku tekem za državno 
prvenstvo v motokrosu s 60-
kubičnimi motorji, kot član 
AMD Šentvid pri Stični 

3. Kategorija šolski šport - deklice : 
Simona Okorn za 16. mesto na 
državnem prvenstvu v atletiki v 
metu žogice, kot članica OŠ 
Stična 

4. Kategorija klubski šport - deklice 
: Vesna Kastelic za dvakratno 
uvrstitev na 1. mesto in enkrat na 
3. mesto na državnih Sankukai 
tekmovanjih v katah za deklice, 
kot članica Karate kluba Iv. 
Gorica 

5. Kategorija šolski šport - mladinci 
: Bogdan Vrhovec za osvojeno 9. 
mesto na državnem prvenstvu v 
atletiki za srednje šole - met 
kopja, kot član Srednje šole 
Josipa Jurčiča Ivančna Gorica 

6. Kategorija klubski šport - mlad
inci : Matjaž Erčulj za uvrstitev v 
slovensko kadetsko rokometno 
reprezentano, s katero je na 
močnem turnirju v Ukrajini 
dosegel 1. mesto. Je član RK 
SV1Š 

7. Kategorija klubski šport - člani : 
Janez Kralj za 2. mesto na 
državnem prvenstvu v streljanju z 
vojaško puško, kot član 
Strelskega društva Sonje Vesel iz 
Ivančne Gorice 

8. Kategorija osnovnošolski šport -
ekipe : Atletska ekipa OŠ Stična 
iz Ivančne Gorice za 5. mesto na 
ekipnem državnem prvenstvu v 
atletiki za osnovne šole 

9. Kategorija srednješolski šport -
ekipe Badmintonska ekipa 
Srednje šole Josipa Jurčiča za 2. 
mesto na državnem ekipnem 
prvenstvu v badmintonu za sred
nje šole 

10. Kategorija klubski članski šport -
ekipe : Članska ekipa nogomet
nega kluba Ivančna Gorica za 
prepričljivo 1. mesto v drugi ligi 
MNZ Ljubljana in še bolj 
prepričljivo 1. mesto po 
jesenskem delu prve lige MNZ 
Ljubljana 

Poleg omenjenih so športna priznanja 
dobili še nekateri drugi odlični športniki, 
ki ne tekmujejo za klube iz naše občine, 
ter posamezniki, ki veliko prispevajo za 
razvoj športa pri nas : 

1. Opat dr. Anton Nadrah iz cister-
cijanske opatije Stična, ki je pokazal 
veliko razumevanja za probleme špor
ta v naši občini in je odločilno prispe
val, da je Cistercijanska opatija Stična 
podarila ZŠO Ivančna Gorica 
zemljišče, na katerem stoji današnje 
igrišče NK Ivančna Gorica. 

2. Marko Tratar, naš odlični šahist iz 
Vira pri Stični, ki je član ŠK Piramida 
iz Maribora. Letos je dosegel nekaj 
izjemnih uspehov, med drugim pa je 
postal tudi državni članski prvak za 
leto 1997. 

3. Dane Kastelic iz Velikega Kala 
blizu Šentvida pri Stični. Dane je 
odličen košarkar na vozičku, član 
držav, reprezentance Slovenije in 
komisar sloven. lige v košarki na voz
ičkih. Je član DP Ljubljana. 

Po sklepu predsedstva ZŠO Ivančna 
Gorica pa so priznanja dobili tudi tisti 
športniki in ekipe iz naše občine, ki na 
osnovi kriterijev niso bili najboljši, 
vendar so si zaradi odličnih rezultatov 
posebno priznanje vseeno zaslužili. To 
so : Lojze Grčman iz OŠ Stična, 
Gašper Miklič iz OŠ Stična, David 
Kastelic iz OŠ Šentvid pri Stični, 
Gregor Jager iz NK Ivančna Gorica, 
Urša Ulčar iz OŠ Višnja Gora, Tomaž 
Rous iz SŠ Josipa Jurčiča Iv. Gorica, 
Mitja Glavan iz Karate kluba Ivančna 
Gorica, Tadej Medved iz Strelske 
družine Jožeta Kovačiča iz Šentvida 
pri Stični in Zlato Kristan iz Karate 
kluba Ivančna Gorica. Priznanja so 
dobile še sledeče šole oz. klubi : OŠ 
Ferda Vesela iz Šentvida pri Stični, 
Vzgojno-izobraževalni zavod Višnja 
Gora, kadetska ekipa RK Sviš, ter 
Karate klub Ivančna Gorica. 

Na koncu pa so bile razglašene še 
najboljše ekipe iz naše občine, ki so v 
letu 1997 nastopale v občinskih in 
medobčinskih rekreativnih tekmovan
jih. To so bile : 

Mali nogomet : 
1. Bife pri Matjažu, 2. Izvir, 3. Škorci 
Košarka : 
1. Gradnja Šentvid, 2. Kremenčkovi, 3. 
Gostilna Klanček 
Balinanje: 
1. Gradnja Šentvid (liga je medobčins
ka, 2. in 3. pa sta ekipi iz obč. 
Grosuplje ) 

Odbojka žen. 

1. ŠŠD J. Jurčiča iz Sr. šole Ivanč. 
Gorica ( 2. in 3. v medobč. ligi nista 
naši ekipi) 

Namizni tenis: 
3. KKG Krka ( prvouvrščeni ekipi v 
medobč. ligi nista bili naši ekipi) 

Posebno priznanje pa je dobila tudi 
Krajevna skupnost Krka za organizaci
jo in vseekipno L mesto na prvem 
nogometnem turnirju reprezentanc 
krajevnih skupnosti občine Ivančna 
Gorica. 

Prireditev, ki je bila v polno 
zasedenem kulturnem domu v Ivančni 
Gorici, je bila popestrena s številnimi 
kulturnimi in športnimi nastopi. Med 
nastopajočimi so se zelo izkazali tudi 
nekateri nagrajenci. Posebej je nav
dušil Jože Petek s trobento, nekateri 
ambruški nogometaši v moškem 
pevskem zboru iz Ambrusa ter 
karateisti domačega kluba. Za lep kul
turni in športni program se je potrebno 
zahvaliti tudi vsem ostalim nastopa
jočim. 

Na koncu naj še omenim, da je bilo 
na prireditvi veliko ljudi, med njimi 
tudi nekaj svetnikov občine Ivančna 
Gorica, ravnateljica SŠ Josipa Jurčiča 
Milena Vrenčur, ravnatelj OŠ Višnja 
Gora Franc Lokovšek, član 
Olimpijskega komiteja Slovenije. 
Avgust Likovnik. Župan občine Jernej 
Lampret in predsednik ZŠO Ivančna 
Gorica Jure Kos pa sta s svojima gov
oroma in podeljevanjem priznanj 
prireditvi vtisnila še bolj svečan pečat. 

Simon Bregar 
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Predstavljamo vam športna društva v naši občini 

Šolsko športno društvo srednje šole 
Josipa Jurčiča Ivančna Gorica 

ŠŠD Josipa Jučiča iz srednje šole 
Ivančna Gorica je bilo ustanovljeno 
leta 1996 z namenom, da bi mladim 
srednješolcem ponudili možnost 
kvalitetne izrabe prostega časa in 
ure sprostitve po napornem šolskem 
dnevu. Obenem so ustanovitelji 
društva pod vodstvom prof. Franca 
Pajka, ki je predsednik, želeli slediti 
tudi koncepciji usmeritve novega 
zakona o športu, ki stremi po 
vsakodnevni športni aktivnosti in 
postavlja šole kot nosilce športnega 
življenja med mladimi. 

V ŠŠD Josipa Jurčiča je včlanjenih 
več kot 100 dijakov in dijakinj, ki 
zadovoljujejo svoje gibalne in 
športne potrebe v različnih sekcijah. 
Dekleta se lahko včlanijo k odbojki, 
rokometu, atletiki, badmintonu in 
smučanju, fantje pa k nogometu, 
košarki, odbojki, rokometu, atletiki, 
smučanju in badmintonu. Zelja je, 
da bi v letošnjem šolskem letu orga
nizirali tudi plesni krožek. Medtem 
ko se večina krožkov odvija v šolski 
telovadnici in na igrišču, v žal ne 
najbolj primernem popoldanskem 
terminu ( zaradi pouka dopoldne -
popoldne niso nikdar vsi dijaki 
prosti) pa je smučanje organizirano 
ob sobotah v bližnjem avstrijskem 
smučišču Gerlitzen pri Beljaku, po 
zelo ugodni ceni.Vse sekcije oz. 
krožke vodijo profesorji športne 
vzgoje z omenjene šole: Damjan 
Volkar, Edvard Vrenčur, Simon 
Bregar in Franci Pajk. Na žalost so 
pri delu precej omejeni s prostorski
mi in časovnimi možnostmi, sicer bi 
bila lahko ponudba še pestrejša in 

kvalitetnejša. Prav temu problemu 
trenutno posvečajo kar veliko 
pozornosti, saj bi radi uredili dodat
ni vadbeni prostor v obliki plesne 
delavnice, ki bi jo lahko koristili tako 
pri rednih urah športne vzgoje kot 
pri krožkih (ples , namizni tenis, aer
obika, borilne veščine, fitness ...). 

Kljub nekoliko slabšim pogojem 
za delo pa šolske ekipe na tek
movanjih dosegajo lepe uspehe. V 
letošnjem šolskem letu so se dijakin
je in dijaki udeležili več tekmovanj 
na regijski in državni ravni. Tako so 
odbojkarice pod vodstvom prof. 
Damjana Volkarja osvojile 2. mesto 
na dolenjskem regijskem tekmovan
ju za srednješolke in mimogrede 
preko ŠŠD zmagale tudi na 
medobčinskem rekreativnem prven
stvu. Še bolj pa je odmeval uspeh 
badmintonske ekipe, ki je pod vod
stvom prof. Franca Pajka zmagala 
najprej na regijskem prvenstvu, nato 
pa osvojila sijajno drugo mesto na 
državnem prvenstvu za ekipe v bad
mintonu, kar je največji uspeh 
kakšne športne ekipe v zgodovini 
srednje šole. 

Sicer pa ŠŠD Josipa Jurčiča ni 
usmerjeno samo na »tekmovalno« 
raven športa, ampak tudi v rekreaci
jo. Ravno zato imajo ob petkih ( ob 
18.00) organizirano športno 
rekreacijo, tako za svoje dijake in 
dijakinje kot tudi za zunanje člane, 
kjer se vsak po svojih zmožnosih in 
znanju preizkuša v igranju košarke 
in odbojke. 

Simon Bregar 

P O P R V E M D E L U T R E T J I 
Članska ekipa RK SVIŠ je po prvem delu tekmovanja v 2. A državni ligi na 

odličnem tretjem mestu. Za uspeh ima zasluge celotna ekipa 22 igralcev. 
Posebej pa omenjam tiste, ki so nosili breme prvenstvenih tekem. To so: 
Gregor Sever, Boštjan Skubic, Kristijan Bašar, Matjaž Erčulj, Jože Jeglič, 
Boštjan Strnad, Ivan Kastelic, Stane Gnidovec, Uroš Šparl, Simon Novak, 
Tomaž Hočevar, Uroš Hočevar, Janez Zupančič in Matej Strah. 

Lestvica po jesenskem delu: 
Mesto Ekipa Št. tekem Zmage Neodl. Porazi 
1. Krim 9 7 1 1 
2. Mitol Sežana 9 5 2 2 
3. SVIŠ 9 5 1 3 
4. Sava Kranj 9 5 1 3 
5. Grča Kočevje 9 5 1 3 
6. Koper 9 4 1 4 
7. Mokre-Ig 9 4 0 5 
8. Nova Gorica 9 4 0 5 
9. Radovljica 9 1 1 7 

10. Črnomelj 9 1 0 8 

Razlika v zadetkih TOČKE 
253:196 
248:226 
232:216 
237 : 228 
225 : 230 
227:214 
236 : 232 
205:213 
203:248 
200 : 263 

15 
12 
11 
11 
11 
9 

Tekmovanje v spomladanskem 
delu se začne 7 . 2. 1998. Ekipa pa 
gostuje v prvem krogu v Novi Gorici. 

Že sedaj pa vas vabimo na prvo 
tekmo v domači dvorani. Tekma bo v 
soboto, 14. 2. 1998, s pričetkom ob 
20. uri. Nasprotnik pa ekipa Kopra. 

Po končanem rednem delu tek
movanja se prve štiri ekipe uvrstijo v 
play off. Prvi po rednem delu začne 
play off s tremi točkami, drugi z 
dvema, tretji z eno in četrti brez 
točke. Nato se vsak z vsakim pomeri 
v dvokrožnem sistemu v tekmi doma 
in v gosteh. Tista ekipa, ki bo po tem 
delu prva, se uvrsti v 1. B ligo. 

V prestopnem roku, po jesenskem 
delu, je v klub prestopil (oziroma so 
ga posodili do konca sezone 
1997/98) Marko Longar. Marko pri
haja iz Trebnjega, kjer je za tamka
jšnjo ekipo nastopal v prvi ligi. Z 
njim želimo učvrstiti položaj v zgorn
jem delu lestvice, med prvimi štirimi, 
in seveda ustvariti kar najboljši 
izhodiščni položaj za play off. 

Jesenski del smo zaključili 21. 12. 
Takrat je dobila ekipa 14 dni odmo
ra. 5. 1. 1998 pa je začela s priprava
mi za spomladanski del. Prvih 14 dni 
bo trenirala vsak dan, nato načrtuje
mo še vikend priprave v Umagu... 

Skratka, nadaljevanje želimo 
začeti kar najbolje pripravljeni. 

Za zaključek jesenskega dela smo 
organizirali že 5. novoletni turnir, ki 
je potekal v nedeljo, 21. 12. 1997. 
Sodelovale so naslednje ekipe: 
Preddvor in Šmartno (obe ekipi iz 1. 
B lige) ter naši članska in mladinska 
ekipa. Otvoritvi turnirja je prisostvo
val tudi župan občine Ivančna 
Gorica, Jernej Lampret, ki je v 
kratkem nagovoru pozdravil tek
movalce in jim zaželel obilo uspe
hov. 

Žreb je določil naslednje pare: 
SVIŠ člani: SVIŠ mladinci 27 : 21 

(14 : 10) 
Preddvor : Šmartno 15 : 26 (6 : 12) 

BI ŽELELI S P O Z N A T I K A R A T E ? 
Sankukai karate klub Ivančna 

Gorica že 20 let skrbi za razvoj te 
borilne veščine v naši občini. Ravno 
sedaj vpisujejo nove člane, članice, 
dečke in deklice v začetni tečaj 
karateja. Če bi se radi bolje počutili, 
bili bolj uspešni, samozavestni in se v 
kočljivem trenutku bolje znašli ter 
naredili nekaj za svoje telo in 
duševni razvoj, se oglasite vsak torek 
ali četrtek od 18 .do 19. ure v telo
vadnici ŠC Josipa Jurčiča. 

Sankukai karate je danes ena 
najpopularnejših borilnih veščin v 
svetu. Nastal je z združitvijo tehnik 
in principov tradicionalnega karate
ja, nekaterih drugih veščin ter 
najnovejših dognanj na področju 

športnega tekmovanja. Njegov 
osnovni simbol so trije krogi (dva 
rdeča in en bel), ki predstavljajo 
Zemljo, Luno in Sonce - tri ele
mente, ki se v svojem vesoljnem 
plesu nikoli ne srečajo. To je tudi 
temeljna ideja sankukai karateja. 
Bistvo le-tega je, da se ne upremo 
nasprotniku s silo, temveč s pomočjo 
krožnega gibanja, izmikov, blokad in 
izkoriščanja njegove moči proti 
njemu samemu. 

Za ivanške karateiste je bilo v 
nedeljo, 18.1.1998, prvo tekmovanje 
v letošnjem letu. Odpravili so se na 
Gorenjsko, v Cerklje pri Komendi. 
Tokrat se v finale ni uspel uvrstiti 
nobeden, kar pa ne pomeni, da so 

bili slabi. 

Matej Špindler je v borbah v nižji 
težki kategoriji osvojil 3.-4. mesto, 
Robert Berginc pa je izgubil v 
drugem krogu. Gegorju Kastelicu in 
Zlatu Kristanu se je finale v višji 
težki kategoriji izmuznil za eno 
zmago. Zlato je bil uspešen tudi v 
ippon kumiteju in zasedel 3.-4. 
mesto. Prav tako sta se v tej panogi 
preizkusila Gregor in Mitja 
Glavan.Pri katah za deklice (OŠ) 
smo imeli v ognju dve železi: Vanjo 
Kastelic in Tanjo Kralj, ki pa si 
zaenkrat še nabirata prepotrebne 
izkušnje. 

Vesna Kralj 

D I J A K I N J E S S J O S I P A JURČIČA N A 
PODROČNEM P R V E N S T V U V 

O D B O J K I ODLIČNE 
Tudi letos so se dijakinje srednjih šol Dolenjske v šport

ni dvorani M A R O F v Novem mestu pomerile v odbojki. 
Letošnjo ekipo SŠ Josipa Jurčiča so zastopale Alenka 
Erčulj, Marica Hribar, Petra Kastelic, Mateja Marn, 
Barbara Mirtič, Bernarda Pire, Brigita Plankar, Brigita 
Rakar, Marina Štritof, Martina Vidmar in Irena Zadel. 
Varovanke mentorja Damjana Volkarja so v petek, 9 jan
uarja 1998, pokazale, da niso kar tako. 

Skupina A 
GIMNAZIJA NM : ŠC BREŽICE 
GIMNAZIJA NM : SRED. TEKST. Š. METLIKA 
SŠ BREŽICE : SRED. TEKST. Š. METLIKA 

Vrstni red skupine A: 
1. GIMNAZIJA N M 2 2 0 
2. ŠOL. CENT. BREŽICE 2 1 1 
3. SRED. TEK. Š. METLIKA 2 0 2 

Skupina B: 
ESŠ N M : SŠ ČRNOMELJ 
SŠ JOSIPA JURČIČA : ESŠ NM 
SŠ JOSIPA JURČIČA : SŠ ČRNOMELJ 

Vrstni red skupine B: 
1. SŠ JOSIPA JURČIČA IVANČNA GORICA 2 
2. SŠ ČRNOMELJ 2 
3. EKONOMSKA SRED. Š. NOVO MESTO 2 

Za tretje mesto 
SŠ ČRNOMELJ . ŠC BREŽICE 

Finale 
GIMNAZIJA NOVO MESTO : SŠ JOSIP JURČIČ IV. GORICA 

Končni rezultati področnega prvenstva v odbojki za dijakinje: 
1. GIMNAZIJA NOVO MESTO 
2. SREDNJA ŠOLA JOSIPA JURČIČA IVANČNA GORICA 
3. ŠOLSKI CENTER BREŽICE 
4. SREDNJA ŠOLA ČRNOMELJ 
5. SREDNJA TEKSTILNA ŠOLA METLIKA 
6. SREDNJA EKONOMSKA ŠOLA NOVO MESTO 

Ekipe so igrale v dveh skupinah. Ivanške dijakinje v 
svoji skupini niso imele večjih težav in so gladko zmagale 
vse tekme. Težje je bilo v finalnem delu, kjer so morala 
dekleta napeti vse svoje moči, vendar jim ni uspelo zlomi
ti dobro pripravljene ekipe Gimnazije Novo mesto. 
Osvojile so odlično drugo mesto, ki pa žal ne zadostuje za 
uvrstitev v nadaljnje tekmovanje. 

2:0 
2:0 
2:0 

(4:0) 
(2:2) 
(0:4) 

0:2 
2:0 
2:0 

(15:3,15:9) 
(15:0, 15:0) 
(15:1, 15:0) 

4 točke 
2 točki 
O točk 

(10:15, 8:15) 
(15:8, 15:9) 
(15:11,15:12) 

(4:0) 4 točke 
(2:2) 2 točki 
(0:2) 0 točk 

1:2 (16:14,11:15,11:15) 

2:1 (15:6,12:15, 15:9) 

V PREJŠNJI ŠTEVILKI KLASJA SEM VAM POSREDOVALA NAPAČNO INFORMACIJO. Na rekreativnem turnir
ju v odbojki za ženske v Dobrepolju tretjega mesta ni osvojila ekipa ŠD GRČA, ampak ekipa ŠD GROSUPLJE. 

Za napako se vam iskreno opravičujem. 

Končni rezultati rekreativnega turnirja v odbojki za ženske: 
1. ŠD GIMNAZIJA 4 4 0 8 točk (8:2) 
2. ŽABE 4 2 2 4 točke (6:4) 
3. ŠD GROSUPLJE 4 2 2 4 točke (5:5) 
4. ŠD GRČA 4 2 2 4 točke (5:5) 
5. ŠD DOBREPOLJE 4 0 4 0 točk (0:8) 

Vesna Kralj 

V odlični predstavi v tekmi za tret
je mesto so naši mladinci premagali 
ekipo z Gorenjske. 

SVIŠ mladinci : Preddvor 17 : 12 
(8: 3). 

V tekmi za prvo mesto pa so bili 
boljši gostje. 

Šmartno : SVIŠ člani 19 : 15 (7 : 
6). 

Posebna žirija, ki so jo sestavljali 
trenerji sodelujočih ekip (Borut 

Maček, Milan Strnad, Andrej Kavčič 
in Marjan Potokar), je izbrala tudi 
najboljšega igralca in vratarja turnir
ja. 

Za najboljšega igralca je bil izbran 
Roman Verbajs (Šmartno), za 
najboljšega vratarja pa domačin 
Boštjan Skubic. 

Prve tri ekipe in nagrajena 
rokometaša so prejeli lepe pokale, ki 
jih že peto leto poklanja Zlatarstvo 

Gros iz Višnje Gore. 

Za izvedbo turnirja se zahvaljuje
mo naslednjim sponzorjem: 
Zlatarstvo Gros, Višnja Gora; Sir -
Pak, Stična; Pekarna Grosuplje; 
Mesarstvo Vrhovec, Ljubljana; 
Kolinska Ljubljana; Yurij Ivančna 
Gorica; Bife Gasilček, Šentvid pri 
Stični, in Okrepčevalnica Polica. 

Marjan Potokar 
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O B V E S T I L O K R A J A N O M 
Krajane Občine Ivančna Gorica opozarjamo na podlagi Odloka o 

ureditvi cestnega prometa v naseljih in zimske službe na območju 
Občine Grosuplje (Uradni list SRS, št. 32/80) in na podlagi statutarnega 
sklepa Občine Ivančna Gorica (Uradni list RS, št. 26/95), da so dolžni 
odstranjevati sneg s hodnikov in funkcionalnih površin v skladu z 21., 
22., 23., 24., 25. in 26. členom Odloka. Odlok obvezuje hišne svete, zbore 
stanovalcev, uporabnike in najemnike objektov, poslovnih hiš in lokalov 
ter lastnike zgradb, da: 

- odstranijo sneg in led s pločnika, 
- sproti odstranjujejo ledene sveče s streh in žlebov, 
- posipajo pločnike ob poledici, 
- očistijo ulične požiralnike in ob vozišču zagotovijo odvodnjavanje. 
Ob nezazidanih parcelah so za omenjena dela dolžni skrbeti lastniki 

zemljišč ali imetniki pravice uporabe oz. upravitelj zemljišč. 
Zapadli sneg mora biti odstranjen s pločnikov vsakokrat, ko ga zapade 

več kot 10 cm, zjutraj najkasneje do 7. ure. 
Ob poledici je treba pločnike in pešpoti posipavati s soljo ali peskom. 

Prepovedano je posipavanje z žaganjem, smetmi ali drugim materialom. 
Zgradbe, s katerih se lahko usujc snežni plaz oz. odteka meteorna 

voda, ki ogroža varnost občanov in premoženja, morajo imeti ustrezno 
in redno vzdrževane snegolove in žlebove. 

Pri odstranjevanju snega ni dovoljeni) zametavati vozišča. 

Lokalne in krajevne ceste, ki so lani dobile 
novo podobo 

V letu 1997 smo asfaltirali naslednje ceste: 

LOKALNE CESTE: 
- Krka - Hočevje 1350 m x 4 m; 
- Goričica - Obolno 479 m x 3 m; 
- Oslica - Vrhe 395 m x 3,5m; 
- Sobrače - Sela 450 m x 4 m; 
- Višnje - Bakrc 936 m x 3 m; 
- Sela - Dobrava 2025 m x 4 m; 
- Temenica - Breg 900 m x 4m; 
- Preplastitev lokalne ceste skozi Dob 5(K) m x 5m. 

KRAJEVNE CESTE: 
1. KS DOB: 

- Sad - Rdeči Kal - asfaltirano iz lanskih sredstev v spom
ladanskem času 

- Krajevna cesta v Dobu 100 m x 3 m 
- avtobusno postajališče v Dobu 
- krajevna cesta Podpctck 

'-. KS IVANČNA GORICA 
- Gorenja vas 234 m x 2,5 m 
- Pot v gozd v Ivančni Gorici 240 m x 2,5 m 

- Vrhpolje - Gomile 672 m x 2,5 m 
3. KS K R K A 

- Krajevna cesta Krka pri diskontu 250 m x 2,5 m 
- Gozdna cesta pri Trunkelj cca 260 m x 2,5 m 

4. KS METNAJ 
- Spomenik Debeče 540 m x 2,8 m 
- Mekinje Tomašcvič 130 m x 2,5 m 
- Mekinje Nose 112 m x 3 m 

5. KS MULJAVA 
- Sušica - Male Kompolje 658 m x 3 m 
- Velike Kompolje pri hiši številka 2 50 m x 2,5 m 
- Velike Kompolje pri hiši številka 5 60 m x 2,5 m 

6. KS STIČNA 
- Sanacija propustov na lokalni cesti Stična - Mekinje 

7. KS ŠENTVID PRI STIČNI 
- Vezna pot Drab - Lampret 210 m x 3 m 
- Vezna pot Pcrpar 158 m x 3 m bo izvedena v leu 1998 
- Krajevna cesta Križ - Rovanšek 261 m x 3 m 

8. KS TEMENICA 
- Slivnikov hrib 66 m x 2,5 m 
- Krajevna cesta Temenica 50 m x 2,5 m 
- Debeli hrib - Oteč vrh 600 m x 2,5 m 
- Slivnikov hrib 220 m x 2,5 m 

9. KS VIŠNJA GORA 
- Turnherjeva 195 m x 3 m 
- Jurčičeva pot 200 m x 2 m 
- Cesta Škrjanka 227 m x 2,5 m 
- Cesta v Kriški vasi 285 m x 3 m (pri gasilskem domu, Jeršin 

Kriška vas 2) 
- Cesta Vrh - Kalce (Obrezovo) 900 m x 3 m 

OBVOZNA CESTA V STIČNI 
V Stični so v letu 1997 zgradili obvozno cesto v neposredni bližini 

sajnostana. Zaradi številnih obiskovalcev samostana je bilo treba 
promet nujno odmakniti. V letu 1998 se predvideva, če bo dovolj 
finančnih sredstev, da bodo zaključili in uredili tudi pešpoti na tem 
področju. 

VZDRŽEVANJE GOZDNIH CEST 
Z minimalnimi sredstvi, ki jih Občina z davki dobi od krajanov in od 

Ministrstva za kmetijstvo in gozdarstvo, smo v letu 1997 vzdrževali 
odseke naslednjih gozdnih cest: 

1. Višnje - Ratje 
2. Kal - Poljane 
3. Sušica - Kitni Vrh 
4. Kobiljek - Oddelek 
5. V Lučarjevem Kalu 
6. Dedni Dol - Mleščevo 

SREDSTVA ZA DEMOGRAFSKO 
OGROŽENA OBMOČJA 

Občina Ivančna Gorica se je javila na razpis Republike za sredstva za 
demografsko ogrožena območja z naslednjimi programi: 

- Cesta Krka - Hočevje 
- Cesta Velika Dobrava - Sela 
- Cesta Oslica - Vrhe 
- Cesta Bakrc - Višnje 
- Cesta višinskega območja Obolno 
- Cesta Sobrače - Sela 
- Telefonsko omrežje v KS Krka 
Ministrstvo za ekonomske odnose in razvoj smo tako zaprosili za 

72.000.000 tolarjev. Od teh sredstev naj bi bilo odobrenih 4.000.000 
tolarjev za cesto Krka - Hočevje. Pri planiranju sredstev za cesto Krka -
Hočevje smo predvideli, da bomo od Ministrstva za ekonomske odnose 
in razvoj dobili 9.000.000 tolarjev, tako da smo imeli velike probleme, 
da smo pokrili razliko sredstev. 

KANALIZACIJA ŠENTVID PRI STIČNI 
Za kanalizacijo so narejene lokacijske osnove, ki so podlaga za lokaci

jsko dokumentacijo. KS Šentvid so bila poslana soglasja, ki naj bi jih KS 
pridobila od lastnikov zemljišč, preko katerih poteka kanalizacija. Ker je 
kanalizacija za tako veliko naselje nujna, prosimo krajane, naj čimpreje 
podpišejo soglasja. 

OBVOZNA CESTA ŠENTVID PRI STIČNI 
Za obvozno cesto Šentvid pri Stični se izdeluje lokacijska doku

mentacija. V fazi pridobivanja soglasja upravljalcev vodov in drugih 
institucij je Ljubljanski regionalni zavod za varstvo naravne in kulturne 
dediščine izdal soglasje, ki je nasprotovalo idejnemu projektu obvozne 
ceste. Zato smo 21. januarja 1998 opravili sestanek z njimi. Na sestanku 
smo se dogovorili, pod kakšnimi pogoji naj bi bila za njih cesta spe-
jemljiva. Projektant podjetja E L E A d.o.o. bo ponovno naredil projekt, ki 
ga bo uskadil s "spomeničarji", nato pa bo načrt ponovno osnova za 
izdelavo lokacijske dokumentacije. Ko bo projekt uskajen na nivoju 
lokacijske situacije, bo projektant v 60 dneh izdelal načrt obvoznice. 

VODOVOD VISOKA CONA STIČNA 
Za vodovod Visoka cona Stična je izdelan načrt. Lokacijska doku

mentacija je trenutno v izdelavi. 

VODOVOD PETRUŠNJA VAS 
V letu 1997 je bil zgrajen podaljšek vodovoda Petrušnja vas v vred

nosti 5.000.000 tolarjev. V letošnjem letu se bo izdradnja nadaljevala v 
okviru sredstev, ki bodo določena s proračunom. 
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ZAHVALA 
ob smrti našega dragega 

ANTONA MEHLETA 
iz Sp. Drage 6 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, vaščanom in 
znancem za izrečena sožalja, pomoč, darovano cvetje in sveče. 

Hvala osebju Doma starejših občanov Grosuplje za nego in skrb. 
Posebej se zahvaljujemo članom PGD Hudo - Ivančna Gorica ter 

ostalim gasilskim društvom za častno spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Hvala tudi predstavnikom Društva upokojencev in Zveze borcev. 

Zahvaljujemo se govorcema za ganljive poslovilne besede ter pevcem 
MPZ Stična za lepo zapete žalostinke. 

Najlepša hvala g. župniku Jožetu Kastelicu za opravljeni pogrebni 
obred. 

Njegovi najbližji. 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi drage mame, babice in tašče 

JULUANE HOČEVAR 
iz Velikega Črnela 5 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti, ji darovali cvetje in sveče ter nam izrekli sožalje. 

Zahvaljujemo se sorodnikom, vaščanom, sodelavcem in prijateljem 
za pomoč, ki ste nam jo nudili v najtežjih trenutkih. Hvala tudi gospo
du župniku, pevcem, govornikoma in pogrebcem za lep obred. 

Vsi njeni. 

Bolezni odvisnosti 
V zahodnem svetu so bolezni odvis

nosti zelo razširjene med odraslimi, 
mladostniki in tudi vse bolj med otro
ki. Čeprav beseda odvisnost obsega 
široko pahljačo duševnih pojavov - od 
odvisnosti od tujega mnenja, hrane, 
medčloveškega razmerja, določenih 
užitkov - se jo v našem času naj
pogosteje rabi v ožjem pomenu odvis
nosti od ti. psihoaktivnih substanc. 
Psihoaktivna je vsaka snov (naravnega 
ali umetnega izvora), ki na določen 
način vpliva na možgane in naš živčni 
sistem in prek njih na duševno stanje 
posameznika - tobak, kava, marihua
na, alkohol, hašiš, opij, kokain in še 
dolga vrsta različnih snovi. Glede na 
svoj učinek so psihoaktivne snovi 
razdeljene v dve skupini: 

a) skupina snovi, ki zmanjšujejo in 
upočasnjujejo delovanje možganov in 
osrednjega živčevja (sem, na primer, 
sodijo vsa uspavala, pomirjevala, sred
stva proti bolečinam, alkohol, mari
huana in hašiš, opij in njegov izvleček 
morfij itn.), 

b) skupina snovi, ki zvišujejo 
aktivnost in odzivnost možganov in 
osrednjega živčevja (na primer kava, 
kokain, tabletke eestasv in številne 
snovi, ki se uporabljajo kot zdravila za 
določena bolezenska stanja). 

Poskusi raziskovalcev, da bi našli 
poseben "tip" človeka, ki bi bil poudar
jeno nagnjen k odvisniškem vedenju, 
niso rodili sadov. Namesto tega so 
ugotovili, da se odvisnosti vdajajo ljud
je zelo različne duševne konstitucije in 
družbenega statusa - to so lahko mla
dostniki, pa tudi zreli, izobraženi in 
poklicno spoštovani ljudje, revni in 
bogati, srečni in nesrečni, tisti, ki radi 
bežijo od življenjskih odgovornosti, in 
tisti, ki so se z njimi navajeni soočati, 
tisti, nagnjeni bolj k boeniskemu, 
umetniškemu načinu življenja, in tisti 
"prizemljeni", pridni, disciplinirani in 
premišljeni v materialnih zadevah. 
Kaže, da je verjetnost, da človek stopi 
na pot odvisnosti, najbolj povezana z 
določenimi življenjskimi okoliščinami 
in duševnimi stanji/stiskami, v katerih 
se ljudje znajdemo. Naštejmo 

nekatere: 
- čustvene bolečine in stiska, ki jih 

vpliv droge začasno omili, 
- potrtost, 
- pomanjkanje samospoštovanja, 
- družbena odtujenost in iz tega 

izhajajoča stiska, še posebej, če gre 
za občutek nezmožnosti izpeljati 
zaželene spremembe ali doseči 
izpolnitev ciljev in želja, 

- prevelik poklicni ali medčloveški 
pritisk, ki onemogoča sprostitev 
in razbremenitev v prostem času, 

- pritisk prijateljev ali skupine, ki ji 
človek pripada, da naj poskusi ali 
jemlje določeno drogo, kot izraz 
"poguma" ali "odraslosti" (vsi smo 
pogosto priče zasmehovanju 
moških, ki ne pijejo alkohola, kot 
"mevžastih"). 

Izraz "zloraba drog" odraža pred
vsem družbeno obsodbo takšnega 
početja, ne razkriva pa večplastne 
resnice o jemanju psihoaktivnih snovi. 
(Zlo)raba drog obsega poskusno in ti. 
rekreacijsko jemanje psihoaktivnih 
snovi, uživanje teh snovi z namenom, 
da bi se omilile telesne ali duševne 
bolečine in vsakdanjo uporabo vse 
večjih količin teh snovi kot izraz 
močne duševne in telesne odvisnosti. 

Rekreacijska (zlo)raba drog je 
postala del zahodne kulture, čeprav je 
družba pravno-formalno ne odobrava 
in jo tudi občasno kaznuje. Na ta način 
drogo uporablja ogromno število ljudi 
- uporaba je občasna, ne ustvarja fiz
ične odvisnosti in le redko prihaja do 
zastrupitev. Ti. rekreacijsko jemanje 
drog je običajno družabni dogodek, 
vključuje določene rituale, kot so naz
dravljanje, kroženje cigarete ali pipe 
itn. in se v ta namem rabijo predvsem 
droge naravnega izvora, kot so 
posušeni listi marihuane (Cannabis 
sativa) ali smola teh rastlin (hašiš), 
alkoholne pijače (vino, žganje, pivo...), 
kava in sorodne snovi, posušeni listi 
tobaka, listi koke, surovi (nerafinirani) 
opij, halucinogene gobe... 

Uporaba drog zaradi lajšanja 
telesnih in duševnih bolečin in stisk je 
tudi razširjena. Jemljejo jih ljudje, ki 

Lipa zelenela bo 
tam v dišečem gaju, 

s cvetjem Te posipala... 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi dragega 

moža, očeta in starega očeta 

MARTINA 
OBREZA 

iz Gabrja pri Stični 26 

se iskreno zahvaljujemo 
sorodnikom, vaščanom, pri
jateljem in znancem, ki ste 
nam stali ob strani ter se 
poslovili in pospremili našega 
očeta na njegovi zadnji poti, 
mu poklonili cvetje in sveče 
ter darovali za dober namen. 

Iskrena hvala osebju 
zdravstvenega doma Ivančna 
Gorica, g. župniku za lepo 
opravljeni obred, govorniku 
in pevcem. 

Vsi njegovi. 

trpijo močne telesne bolečine, pa tisti 
preštevilni, ki menijo (upravičeno ali 
neupravičeno), da se brez pomirjeval 
ne zmorejo soočati z življenjem, in 
veliko število (največ mladih) ljudi, 
ponujenih v globoko duševno boleči
no in obup, ki ga ne zmorejo (bodisi 
zaradi svoje mladosti, duševne narave, 
težkega spleta okoliščin ali duševne 
nezrelosti) brez pomoči razrešiti in 
preseči. 

Iz obeh že naštetih situacij se lahko 
razvije čezmerna raba drog in težka 
duševna in telesna odvisnost od teh 
snovi. Zdravljenje takšnih odvisnosti 
je mukotrpno in včasih zelo tvegano za 
odvisnika (denimo pri alkoholikih, ko 
je reakcija telesa na prekinitev pitja 
pri določenih ljudeh lahko tako huda, 
daje odvisnik lahko ob življenje). 

Soočanje s stvarnostjo in prisotnos
tjo bolezni odvisnosti terja od 
posameznika in družbe poglobljen 
razmislek in dejanja, da bi preprečili 
odvisnost in pomagali že odvisnim. 
Preprečevanje pomeni ustvarjanje 
vzdušja vzajemnega spoštovanja in 
upoštevanja (lahko) velikih razlik pa 
tudi odkritega in neposrednega pogo
varjanja o težavah, neljubih dogodkih 
in stiskah, najprej v svoji najbližji, 
domači okolici in potem še širše, v 
družbi. To navidezno preprosto počet
je v resnici terja temeljito preobrazbo 
posameznika v njegovih najbolj 
intimnih kotičkih in vrednotah in 
razmišljajoč odmik od samoumevnega 
pričakovanja, da jc življenje namen
jeno samo nam in izpolnjevanju naših 
predstav o urejenosti, lepoti, smislu, 
bodočnosti... Pomoč žc odvisnim pa jc 
skoraj brez izjem možna le s pomočjo 
poznavalcev procesa odvajanja in 
vodenja le-tcga. Človeška in strokovna 
plat pomoči skupaj spleteta podlago 
za uspešno odvajanje, ki je trajno le, 
če življenjsko oz. domače okolje ponu
jata drugačne, širše, svetlejše in zdrave 
vrednote in pogoje za krepitev in utr
jevanje (še) krhkega duševnega stanja 
bivšega odvisnika. 

ZAHVALA 
V 86. letu starosti se je tiho poslovila 

MARIJA KOCJANČIČ 
Klančarjeva mama iz Gabrovke pri Zagradcu. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, vaščanom, pri
jateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče ter 
spremstvo na njeni zadnji poti. 

Zahvaljujemo se g. župniku za opravljeni obred, pevcem za zapete 
pesmi, predsednici KS pa za lepe poslovilne besede. 

Hvala vsem za vse. 
Vsi njeni. 

ZAHVALA 
V častitljivi starosti 87 let seje od nas poslovil 

ALOJZ ZAJC 
z Malega Korinja 20. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in vaščanom 
Korinja ter prijateljem in znancem, ki ste nam izrazili sožalje ter 
darovali cvetje in sveče. 

Še posebej se zahvaljujemo Antonu Humarju, župniku s Krke, za 
lepo opravljen pogrebni obred, ter cerkvenemu pevskemu zboru za 
zapete žalostinke. 

Vsi njegovi. 

Cilj je izpolnjen, pol je dokončana 
in konec upov je in hrepenenja 
in konec zmot, bolesti, prevar. 

ZAHVALA 
Ob smrti našega dragega moža, očeta, starega očeta, brata in strica 

KARLA GROZNIKA 
iz Dolenje vasi 1 

se najiskreneje zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki so nam izrazili sožalje, darovali cvetje, sveče, za dobre 
namene in svete maše ter ga v tako velikem številu pospremili na njegovi 
zadnji poti. 

Zahvaljujemo se vsem štirim duhovnikom za lepo opravljeni pogrebni 
obred, šentviškim pevcem za zapete žalostinke ob slovesu in ob odprtem 
grobu ter družini Perpar. 

Zahvala še dr. Urbančičcvi in g. župniku za takojšen prihod na dom. 

Dolenja vas, Ljubljana, Prcstranek, Litija, Šentvid, Bucnos Aires 

ZAHVALA 

V veliki žalosti smo 5. decembra 1097 pospremili v prerani grob 

SLAVKA KASTANETA 
iz Ivančnc Gorice 

V veliko uteho so nam bili v težkih trenutkih sorodniki, sosedje - še 
posebej soseda Pavla Grabljevec, prijatelji in znanci, ki so pokojnemu 
Slavku prinesli in prižgali svečke, nas pa obiskali in nam izrazili sožalje. 

Vsem se iskreno zahvaljujemo. Najlepša hvala za trud in požrtvoval
nost dr. Janezu Zupančiču, ki mu je kot njegov osebni zdravnik toliko 
časa stal ob strani, gospodu župniku Jožetu Kastelic za molitev in lepo 
spremstvo na zadnji poti, Stiškemu kvartetu za zapeti žalostinki in 
vsem, ki ste prišli na pogreb. 

Žalujoči vsi njegovi 
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Jožefa M e g l e n 

Pozorno poglejte dolenjske vasi, 
pa boste videli, da so večinoma na 
prisojnih pobočjih in le redkokdaj v 
severni rebri. Med selišča z bolj oso
jno lego smemo vsekakor šteti Laze 
nad Krko. Če je lega ugodna ali ne, 
Lazarjevi ne povedo, zagotovo pa je 
prijala Žanovi mami, da je dosegla 
tako visoko starost. 

Dvaindvajsetega listopada 1904. 
leta je tam (gori) zagorela njena živl
jenjska lučka in še zmeraj sveti na 
Žanovi domačiji. Žanov rod ni bil od 
davna ondi. Jožefin oče Janez je bil 
njega dni v Ameriki. Tam je zaslužil 

nekaj denarja in kupil domačijo v 
Lazih. Janeza so po amerikansko kli
cali Džon, pa se je hiše prijelo ime 
pri Žanu. Pet otrok se je rodilo v na 
novo zastavljenem domu, pa se je 
vse tako čudno napletlo, da je ravno 
Jožefa morala prevzeti očetovo 
domačijo. Starejši bratje šel zgodaj v 
Ameriko, dva brata pa sta zgubila 
nogo že v fantovskih letih: eden na 
fronti v avstrijski vojski, drugi pa 
doma, zaradi bolezni. 

V takih razmerah je morala Jožefa 
že zgodaj poprijeti za vsako delo in 
mladost ji je pretežno minevala na 
senožetih, njivah in pašnikih. V šolo 
jc hodila na Krko in se tam rada 
učila. Domov je prinašala same ene. 
Seveda je bilo to še v časih, ko so bile 
enke najboljše ocene. 

Ko se je Žanova hiša nekoliko 
spraznila, je prišel na domačijo zet, 
France Meglen, Jožefin mož, in vse 
seje začelo znova: ljubezen, otroci in 
garanje brez konca. Pa vendarle je 
bilo tedaj lepo, ker je bil mir in je 
vsak uresničeval svoje življenjske 
načrte. 

Potem pa je prišla zlovešča druga 
svetovna vojna in udarila predvsem 

po nedolžnih in dobrih ljudeh. Ob 
tem je Žanova mati utihnila in nisem 
več dosti zvedel od nje. Le to še, da 
se njen mož Franc ob koncu vojne ni 
vrnil in daje ostala sama z majhnimi 
otroki. Tedaj ji je bil v veliko oporo 
enonogi brat France, ki je ostal za 
"strica" pri hiši. 

Triindevetdesetletna Žanova 
mama je danes obdana s pisano 
druščino. Njen sin France si je doma 
ustvaril družino, vnuk France pa se 
je tudi že oženil in k hiši pripeljal še 
eno "tamlado". Jožcfina glavna skrb 
so trije pravnuki, pa tudi okoli hiše si 
vedno najde kaj dela! Tudi bere 
rada. Na njenem bralnem listu je 
vedno tudi Klasje. Bere brez očal, si 
morete misliti! 

Vas Laze je za slovenske razmere 
kaj nenavadno naselje. Šteje kakih 
dvajset hiš, vendar več kot kot dveh 
naenkrat najbrž ne morete videti, 
tako so skrite med drevjem in dolini
cami. Vse kaže, da je ime vasi ostalo 
še izza romanskih časov. 

Če boste spomladi morda zašli v te 
kraje, pojdite mimo Žanove 
domačije. Na klopci pred hišo, ali v 
bližini, boste skoraj zagotovo 
zagledali Žanovo mamo. Pozdravite 
jo in ji čestitajte za tako lepa leta. 
Tudi jaz bom to storil. 

Leopold Sever 

da je bila v zadnjih dneh decembra 
1997 zelo burna seja občinskega 
sveta. Razpravljalo se je baje o 
načinu obhajanja državnih 
praznikov, natančneje o izobešanju 
državnih zastav. Baje so sprejeli več 
sklepov, med drugim tudi naslednje: 

a. Nemudoma se razpišejo 
nepovratni krediti, s katerimi bodo 
posamezniki lahko kupili državno 
zastavo. Prednost pri dodelitvi kred
ita bodo imeli državni funkcionarji, 
občinski svetniki in vodje svetniških 
skupin. 

b. Razpiše se mesto "občinskega 
sluge", med njegova dela in naloge 
bo spadalo tudi prijateljsko 

prepričevanje občanov, naj ob 
državnih praznikih vendarle izobesi
jo zastave. 

c. Posebna občinska študijska 
komisija bo v bližnji prihodnosti 
odšla na študijsko bivanje v občino 
Zagorje (kjer baje ob državnih 
praznikih vise zastave ne le na vseh 
državnih in občinskih uradih, ampak 
celo na stanovanjskih hišah). 

Govori se, da ho kmalu izbruhnila 3. 
svetovna vojna. 

Bo menda že res, saj se je takoj po 
Jelcinovi izjavi zbrala posebna komisi
ja občine Ivančna Gorica in pregledala 
doslej zapuščeno zaklonišče med 

zadružno trgovino in stanovanjskimi 
bloki. 

Stvar so, kot je treba, vzeli resno. 
Morda pa je to zahteval NA TO. 

Govori se, da sta se Franc Kastelic 
in Vinko Kastelic, člana Turističnega 
društva Grča iz Lučarjevega Kala 
zatrdno odločila, da bosta v maju 
prehodila mejo naše občine v vsej 
dolžini. Pravzarav še niti ne vesta, 
koliko bo ta pol dolga v kilometrih, 
sta pa prepričana, da daljša kot 
teden dni, ne bo. 

Pa veliko sreče pri pridobivanju 
sponzorjev in morda še kakšnih 
sopotnikov. 

I S C E M O INŠPEKTORJA 

S a m o d a go r i P o d r t a o g r a j a 
V zadnjem času po radiu in tele

viziji poslušamo opozorila, da je 
kurjenje na odprtem prostoru 
nevarno in strogo prepovedano. 
Samo po novem letu je bilo v naši 
državi že več sto gozdnih in travnišk
ih požarov. Toda, glej ga vraga! 

Več kot jc opozoril in groženj s 
kaznimi, več ljudje zažigajo suho 
travo in grmičevje. Seje že komu kaj 
zgodilo? Jc že kdo plačal kazen ? 

Pri Klasju kaj takega še nismo 
slišali. 

Le komu je bila napoti skoraj nova, 
lepa ograja na počivališču pri Dobu? 
Res jc, da so nekatere mize in klopi 

izginile že kmalu potem, ko so jih 
namestili. Jih je že kdo potreboval. Kaj 
pa ograja? 

Iz dobro obveščenih, a neuradnih 
virov smo izvedeli, da tO ni naredil 
tank, pa tudi ne tovornjak, ampak 
osebni avto, menda zeleni Volvo. 

Zakaj se je šofer Volva o d l o č i l a tak 
podvig, pa vsaj nam ni znano. 

P O L I C I J S K A K R O N I K A 
25. 12. 1997: Člani jamarskega 

kluba Železničar iz Ljubljane so 
raziskovali Šimkovo jamo pri naselju 
Mekinje nad Stično. Dva jamarja 
potapljača in jamarka potapljačica 
so se okoli 11. ure spustili v jamo, da 
bi opravili meritve in raziskovali 
jamo. Preplavali so tri sifone, nato 
pa dalje opravljali svoje delo. Okoli 
17. ure so se začeli vračati skozi 
sifone. Med prvim potopom pa 
sifona ni preplavala jamarka, zaradi 
česar jo je drugi začel iskati in čez 
čas našel nekaj metrov od konca 
sifona ter jo potegnil na kopno. 
Takoj ji je nudil pomoč, vendar brez 
uspeha, in je lahko ugotovil le smrt. 

Po zbranih podatkih naj bi do nes
reče prišlo, ker je jamarka v močno 
kalni vodi izgubila orientacijo, 
istočasno pa ji je zmanjkalo kisika v 
steklenici in bi morala zamenjati res
pirator z drugim iz rezervne stek
lenice kisika, česar pa ni storila, zato 
se je utopila. Pri ogledu pa je bilo 
tudi ugotovljeno, da so navedeni 
trije jamarji uporabljali ustrezno 
jamarsko in potapljaško opremo. 

V več ur trajajoči reševalni akciji, 
v kateri je sodelovalo 37 jamarjev in 
trije potapljači jamske reševalne 
službe Slovenije, so mrtvo jamarko 
prinesli iz jame, nato pa jo je pre
gledala krajevna zdravnica, ki je 
odredila sanitarno obdukcijo, zaradi 
ugotovitve natančnega vzroka smrti. 

1. 1. 1998: Ob 21.45 se je na 
regionalni cesti Ivančna Gorica -
Radohova vas pri odcepu za 
Pristavijo vas zgodila prometna nes
reča zaradi vožnje po levi strani voz
išča. Do nesreče je prišlo, ko je 
voznik Alfa Romea vozil v levi slabo 
pregleden ovinek po levi strani voz
išča v trenutku, ko mu je nasproti 
pripeljal voznik Clia. Ta se je 
umikal, vendar sta se vozili kljub 
temu oplazili. Po nesreči je voznik 
Alfe odpeljal, ne da bi oškodovancu 
dal osebne podatke. Čez čas pa se je 
povzročitelj obrnil in peljal mimo 
kraja nesreče. Oškodovanec je to 
opazil in zapeljal za povzročiteljem 
ter ga v Šentvidu dohitel, vendar ta 
ni hotel izpolniti in podpisati 
Evropskega poročila, zaradi česar se 
bo srečal s sodnikom za prekrške. 

2. 1. 1998: Komaj polnoletni Rom 
iz trebanjske občine si je tega večera 
zaželel zabave, vendar zanjo ni imel 

denarja. Da bi si popestril večer, je 
odšel v Brezovi Dol do znanca, s 
katerim sta popoldan popivala. Ker 
je ta že spal, vrata pa so bila zapahn
jena, je z močnim razbijanjem po 
vratih sprostil zapah in tako prišel v 
hišo, v kateri se je takrat zbudil last
nik. Oba sta se srečala v hodniku, ko 
je obiskovalec z nekaj udarci lastni
ka zbil po tleh in mu iz hlačnega 
žepa izpulil 36.000 tolarjev, nato pa 
odšel v Kočevje, kjer je težko pris-
luženi denar potrošil. Pri dejanju je 
domačin dobil lahke telesne 
poškodbe. 

8. 1. 1998: Okrog sedmih zjutraj 
se je na regionalni cesti Ivančna 
Gorica - Radohova vas pri naselju 
Griže zgodila prometna nesreča 
zaradi vožnje z neprilagojeno 
hitrostjo na poledenelem vozišču. 
Do nesreče je prišlo, ko je voznica 
Clia vozila v levi ovinek z neprilago
jeno hitrostjo in izgubila oblast nad 
vozilom na poledenelem vozišču, 
zaradi česar jo je zaneslo levo preko 
vozišča na travnato površino, kjer se 
je prevrnila na levi bok vozila. V nes
reči voznica ni bila poškodovana. 

8. 1. 1998: Direktor manjšega 
gradbenega podjetja je poslovanje 
le-tega prikrojil po svoje. V štirih 
trgovinah oziroma podjetjih na 
območju Ivančne Gorice, Ljubljane 
in Kamnika je nabavljal gradbeni 
material, čeprav je vedel, da nabavl
jenega blaga ne bo mogel plačati, 
ker ima njegovo podjetje blokiran 
račun, ter da nima terjatev, na pod
lagi katerih bi lahko pričakoval priliv 
sredstev. Tako si je na goljufiv način 
pridobil premoženjsko korist v višini 
dobrih 855 tisoč tolarjev. 

9.1. 1998: Ob 8.40 se je v Šentvidu 
pri Stični zgodila prometna nesreča 
zaradi vožnje z neprilagojeno 
hitrostjo. Do nesreče je prišlo, ko je 
voznik Clia vozil iz Šentvida pri 
Stični proti Dobu po klancu, ki je bil 
na izpostavljenem mestu poledenel. 
Voznik je izgubil oblast nad vozilom, 
zaradi česar ga je bočno zaneslo z 
vozišča, kjer je trčil v podporni zid, 
nato pa ga je odbilo nazaj na vozišče, 
kjer se je vozilo poškodovano ustavi
lo. Voznik v nesreči ni bil telesno 
poškodovan. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

Jr 

A S F A L T I R A N J E 
Asfaltiranje in tlakovanje dvorišč, 

parkirišč in dovoznih poti. 
Strojni izkopi, kiper prevozi in 

gradbena mehanizacija. 

STAMPEDO, d.o.o. 

Pahorjeva 10, 1231 Ljubljana-Črnuče 
Tel. in fax: 061/374-307, 061/559-641 

G S M : 041/614-301 
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Z a d n j i k o r a k k l a s t n i m o n e t i 
k o v a n i d ihur j i 

Občinski možje so z zadovoljstvom ugotovili, da so se domači dihurji dobro 
prijeli med ljudstvom. Če jih kdo še nima, so rekli, je to samo znamenje, da 
gre za jako iskano valuto na svetovnem tržišču. Sicer pa lahko precej ugotovi
mo, kdo jih ima, ker se za lastniki širi značilen vonj. kar bo zelo dobrodošlo za 
našio davčnio upravoi. Ja jc že zaposlila nekaj uslužbencev z dobrim nosom, 
ki bodo kmalu na terenu. "Samo kovanci še manjkajo", so ugotovili možje in 
ukrenili vse potrebno. Na razpis je najugodnješo ponudbo poslala naša livar
na. Denar bo izdelala zastonj in se tako oddolžila okoličanom za tistih nekaj 
dimčkov. ki jih dnevnuo spusti v ozračje. Izdelani bodo iz najboljše modularne 
litine in po ekoloiško neoporečnem postopku, ki pa je še tovarniška skrivnost. 
Ker bodo denar vlivali, ne bo šlo za prave kovance, temveč za vlivance, in to 
modularne. 

Občinski možje predvidevajo, da bodo vlivance imeli predvsem reveži, zato 
bo na eni strani podoba krjuvlja, na drugi pa Desetega brata - po pregov-
oru:"Gliha vkup štriha". 

Poroča VICE-guverner ivanške banke Leopold Sever. 

Naša livarna, v kateri bodo vlivali denar. Jazga že težko čakam, kaj pa vi? Sicer 
pa so obljubili, da bo :a re\eže! 

P O Z D R A V Z 
N A J V I Š J E G A V R H A 

Tik pred novim letom sem se "zmagovito" povzpel na 
779 metrov visoko Obolno - najvišji vrh naše občine. Z 
vrha sem tedaj v mislih poslal cenjenim bralcem Klasja 
prijazne pozdrave. Ob pogledu na naš veličastni Triglav, 
ki sem ga zagledal v daljavi, se mi je utrnila tale misel: če 
velja, da mora vsak Slovenec vsaj enkrat stopiti na 
Triglav, naj vsak prebivalec naše občine vsaj enkrat pride 
na Obolno. Ob ugodnem vremenu boste tam imeli kot 
na dlani skoraj ves slovenski visokogorski svet. 

L.S. 

Id kMJ* 
Podvig mi ft uspel <>h pomoči mlade vodnice Danice 

Gregorčevt 2 bližnje turistične kmetije. Ta veliku ve o svojem kraju. 
zalo sem tpotoma Zvedel rv\ kur moram vedeli o Oholnem in širši 
okolni. Potem sva 2 vrhu skupaj občudovala Kamniške .Alpe. 
Karavanke. Julijce in hisemo meglo po iloliiiuh. 

KLASJE IMA KNJIGO 
REKORDOV (VII. rekord) 

Stane Nered in del njegovega brenčečega zakladu. 

Stane Nered iz Šentvida je rekorder z največ 
zaposlenimi v naši občini. Zaposluje predvsem 
delavke, medtem, ko mu za delavec - to se pravi za 
trote, ni dosti mar. Stane je namreč čebelar z 
največjim štesvilom čebeljih panjev pri nas - okoli sto 
petdeset sva jih naštela na več mestih. Lani je bila 
sila slaba letina, zato so bile njegove delavke večino
ma "na čakanju" in le nekaj grenkega kostanjevega 
medu je pridelal, pa še bolezni so pestile čebelji rod. 
Stane pričakuje, da bo letos letina kaj boljša. Če se 
mu bo želja uresničila, bo še enkrat rekorder - imel 
bo najbolj sladko življenje v občini. 

SKRIVNOSTNO IZGINOTJE MESA 
(Zapletena detektivska zgodba) 

V eni naših starejših domačij 
sem ondan opazil progasto muco. 
Sedela je na oknu pri štedilniku in 
pobožno gledala v posodo z juho 
in mesom. Videlo se je, da neznan
sko uživa ob vonjavah, ki so priha
jale iz lonca. Gospodinja mi je 
povedala, da muca pride na okno 
vsako nedeljo dopoldne in da je 
zanesljiva kuharska pomočnica -
vedno zamijavka, če juiha preveč 
vre. Lani pa sc je zgodilo nekaj 
nepojasnjenega: gospodinja jc šla 
po opravkih in se tam zadržala 
dlje, kot je nameravala. Ob vrnitvi 
jc ugotovila, da jc ogenj ugasnil, v 
loncu pa je ostala le še juha. Zato 
so imeli tisto nedeljo pri hiši neko
liko okrnjeno kosilo. Gospodinja 

se še danes čudi, kam je šlo meso, 
saj ga je varovala njena zvesta 
pomočnica. 

Spoštovani bralci in bralke, če 
imate kaj detektivske žilice, poma
gajte razrešiti to skrivnost. Z a 
lažje reševanje problema, naj 
povem le še to, da kosmate 
kuharice naslednjo nedeljo ni bilo 
na delovnem mestu. Rešitve 
pošljite na "Severno stran" pod 
šifro: Najbojša je juha, ki jo muca 
skuha. Pravilne rešitve bodo 
nagrajene s krožnikom juhe, 
skuhane ob mačji asistenci. Je zelo 
dobra. 

L.S. 

PODLISTEK 

JCRAJI 

v 
TRETEKiesn 

O b r a m b a v i r s k e g a " m e s t a " 

LeoPeu) SEVER 

Zaradi velike č a s o v n e 
odmaknjenosti in poman
jkljivih virov si t e ž k o bolj 
n a t a n č n o predstavljamo 
obrambo celotnega virskega 
kompleksa, s površino, večjo 
od dvajsetih hektarov. 

Nekaj si lahko pomagamo s 
p r e u č e v a n j e m mlajših 
obrambnih projektov, ki so 
ptistili bolj oč i tne sledove. 
Naši prednamci so se namreč 
pozneje vsaj še dvakrat 
velikopotezno lotili gradnje 
obrambnih objektov: za časa 
propadanja velike rimske 
države in v srednjem veku, 
zlasti v obrambi pred 
roparskimi Turki. 

Vendarle ima prazgodovin
ska trdnjava na Viru ob 
primerjavi s staroveškimi in 
s rednjevešk imi objekti te 

vrste števi lne posebnosti v 
t ehn ičnem oziru, po obsegu 
in namenu. Poznorimske trd
njave na naših gorah in sred
njeveški gradovi so imeli 
sorazmerno majhen obseg in 
sorazmerno majhno posad
ko. Plemstvo ob nevarnostih 
ni rado pušča lo t lačanskih 
množic v gradove, ker bi pre
hitro poš le zaloge hrane in 
vode in zaradi bojazni, da bi 
se t lačani po odhodu 
sovražnika polastili gradu in 
imetja. Tudi tabori, ki so jih 
zgradili naši predniki za 
obrambo pred Turki, so imeli 
majhen obseg in niso vzdržali 
dal jšega obleganja. Na 
našem ozemlju sta bili v tem 
pogledu vendarle dve manjši 
izjemi: obzidano višnjc-
gorsko mestece in stiski 

samostan. 
Velika posebnost praz

godovinske trdnjave na Viru 
je njena o b s e ž n o s t . Ta je 
imela dobre in slabe strani. 
Vsekakor je bila težavna 
obramba dva kilometra dol
gega obzidja, ki jc zahtevala 
veliko vojščakov in dober 
obveščevalni sistem. Slabost 
so nadomestili s preudarno 
izrabo terena in dobro 
gibljivostjo obrambnih enot 
po š irokem zidu. Po drugi 
struni pa jc velik obseg trdn
jave o m o g o č i l minimalno 
gospodarsko dejavnost stal
nih prebivalcev in 
pribežnikov. Ti so lahko v 
času obleganja krmili in pasli 
živino, obdelovali nekaj polja 
in popravljali orožje v 
delavnicah znotraj obzidja. Jak oklep in čelado je nosil premožnejši vojščdk z Vira. 


